
روزنامه منطقه جنوب کشور

 daryanews_bnd @ yahoo .com :پست الکترونیکی

یکشنبه 22 اسفند 1400   10 شعبان 1443
  سال بیست و یکم    شماره 3843

8 صفحه    2000 تومان

آبا بتن ساحل                    
تولید و عرضه بتن آماده

دفترمرکزی :32212828 -32212929
کارخانه :32561030-31

آدرس :بندرعباس- بلوار امام خمینی نرسیده  به میدان 
شهدا نبش خیابان دانش ساختمان  بنی هاشمی واحد 2

Aba Beton Sahel

نماینده ولی فقیه در  هرمزگان :

اشتغال ، یکی از مشکلات 
اصلی جوانان است

استاندار هرمزگان تاکید کرد
لزوم تکمیل واکسیناسیون و تزریق دُز سوم 

واکسن کرونا در هرمزگان

اهدای تجهیزات پزشکی به بیمارستان کودکان 
بندرعباس توسط بانک ملی هرمزگان

کارتخوان های فاقد سابقه مالیاتی 
از سوی بانک مرکزی محدود می شوند

کشف 290 هزار لیتر سوخت قاچاق 
در سواحل سیریک
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مدیرعامل جدید شرکت 
توسعه خدمات دریایى 
و بندرى بتاء معارفه شد

8

ادامه از تیتر یک //
  به گزارش خبرنــگار دریا ؛ احمد مرادی 
نماینده مردم بندرعباس در مجلس شورای 
اســامی در جمع خبرنگاران گفت: امروز 
شــاهد برگزاری آزمون برای جذب نیرو در 
مجموعه پالایشگاه نفت لاوان هستیم که این 
اتفاق بسیار خوبی است و تمام تأکید و تاش 
بر این است که ما بتوانیم از ظرفیت نیروهای 
جوان و مستعد استفاده نماییم.مرادی با تأکید 

براینکه بایستی مسائل و مشکات خودمان 
را در اســتان حل کنیم، افزود: در پالایشگاه 
نفت لاوان طی بازدیدی که به همراه اعضای 
کمیســیون انرژی مجلس داشتیم تأکید بر 

جذب نیروهای بومی بود.
  وی افزود: با کمک به توســعه و افزایش 
ظرفیــت این پالایشــگاه از طریق احداث 
پتروپالایش ۱۵۰ هزار بشکه ای، قرار هست 
اتفاق بســیار خوبی در جزیره لاوان انجام 
گیرد که انشــاالله در آینده نزدیک با کمک 
دولت و تــاش هایی که صورت می پذیرد 

محقق می گردد.
  به گفته نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس 

شورای اسامی، اســتان هرمزگان در آینده 
نزدیک به قطب پالایشی کشور تبدیل خواهد 
شــد که بالطبع نیاز نیروی انسانی آن بدین 
ترتیب از طریق آزمون با همکاری دانشگاه 
هرمزگان تأمین می گردد.مرادی با تشــکر 
از دکتر صادقی رئیس دانشــگاه هرمزگان 
خاطرنشــان کرد: تعامل بین پالایشگاه ها، 
صنایع و رشــته  های مرتبطی که نیاز است 
با تربیت نیروی انســانی، گام اولی باشد که 
بایســتی با تاش همه مجموعه ها تکمیل 

گردد.
  وی با اشاره به ترســیم چشم انداز آینده 
صنعتی استان، گفت: با پیگیری  و تعاماتی 

که وجود دارد شــرکت پالایش نفت لاوان 
برای جذب نیروهای بومی پای کار آمده تا 
با هماهنگی مجمع نمایندگان استان و نماینده 
عالی دولت و دانشگاه های استان، مشکات 
جذب نیروی انسانی بومی را مرتفع نمایند.

وی در پایــان با تأکید بــر اینکه در جهت 
جذب نیروی های بومی، سواد، تحصیات و 
رشته های مرتبط در استان وجود دارد، گفت: 
مجموعه »دانشگاه هرمزگان« تعهد دادند که 
اگر هر پالایشــگاه و صنایعی در استان نیاز 
خود را اعام نمایند آمادگی های لازم جهت 
تربیت و برگزاری آزمون برای جذب نیروی 

بومی وجود دارد.

احمد مرادی نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس :

هرمزگان به قطب پالایشی کشور تبدیل خواهد شد
 

هرمزگان در آینده نزدیک به قطب پالایشى کشور تبدیل خواهد شد که بالطبع نیاز نیروى انسانى آن بدین ترتیب از طریق 
آزمون با همکارى دانشگاه هرمزگان تأمین مى گردد

رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر 
وزارت بهداشت :

 نگران جابه جایی 
 پشه آئدس از هرمزگان 

به نقاط دیگر کشور هستیم
2

گروه خبر // احمد مرادی نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی طی بازدیدی که از 
روند برگزاری آزمون استخدامی شرکت پالایش نفت لاوان داشت ، گفت: یک مشارکت و همراهی 
بین دانشگاه هرمزگان و پالایشگاه نفت لاوان جهت برگزاری این آزمون برای جذب نیروهای مستعد 

و متخصص در رشته های مختلف جهت برآورده نمودن نیاز پالایشگاه های مادر استان شکل گرفته 
است که امروز پالایشگاه نفت لاوان پیشقدم می باشد.

احمد مرادی نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس :

هرمزگان به قطب پالایشی کشور 
تبدیل خواهد شد

ادامه در همین صفحه

بساط پررونق قلیان های کرونایی در ساحل بندرعباس
صفحه 2 را بخوانید
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گروه خبر // در راستای توانمندسازی جوانان استان 
هرمزگان، دوره آموزشــی جوشکاری صنعتی برای 
نخستین مرتبه به همت شرکت نفت ستاره خلیج فارس 

آغاز شد.
   به گزارش خبرنگار دریا ، در راســتای توانمندسازی 
جوانان اســتان هرمزگان، دوره آموزشــی جوشکاری 
صنعتــی برای نخســتین مرتبه به همت شــرکت نفت 
ستاره خلیج فارس در مرکز شماره یک فنی و حرفه ای 
بندرعباس آغاز شــد.این دوره آموزشی که به صورت 
پودمانی به مدت 6 ماه توســط متخصصان شرکت نفت 

ستاره خلیج فارس برگزار می شود شامل سرفصل های 
تئوری و عملی جوشــکاری در صنعــت و همچنین 
اصول ایمنی و بهداشت جوشکاری است.در پایان این 
دوره آموزشــی فراگیران با اصول جوشکاری صنعتی 
بــا توانایی های لازم به صورت تئوری و عملی آشــنا 
خواهند شد.عاقه مندان برای حضور در دوره های آتی 
این مهارت آموزی با مراجعه به ســامانه آموزش فنی 
و حرفه ای هرمزگان می توانند اقدام به نام نویســی کنند.

شرکت نفت ستاره خلیج فارس عاوه بر وظیفه ی ذاتی 
خود مبنی بر تأمین امنیت ســبد سوخت ایران اسامی 

و تولید بخــش عمده ای از فرآورده های اســتراتژیک 
صادراتی و مورد نیاز کشــور، عمل به مســئولیت های 
اجتماعی را همواره مدنظر قرار داده و ســعی داشــته 
اســت تا به عنوان صنعتی نمونه با نگاه به جوامع محلی 

و توانمندسازی آنان نقش آفرینی کند.
  این دوره آموزشی نیز با این هدف برای نخستین مرتبه 
در اســتان هرمزگان با بهره گیری از دانش متخصصان 
شرکت نفت ســتاره خلیج فارس آغاز شــده است و 
امیدواریم بتوانیم در راســتای تربیت جوانان ماهر در 

استان گام های مهمی را برداریم.

جناب آقای رضا آخوندزاده 

اتاق بازرگانی و صنایع و معادن و کشاورزی هرمزگان

انتصاب حضرتعالی را به سمت مدیرکل امور مالیاتی استان هرمزگان 
صمیمانــه تبریک عرض نموده ،  امید اســت حضــور حضرتعالی 
نویدبخش نشاط و تحرک بیش از پیش و زمینه حل مشکلات و ارائه 
خدمات گســترده تر به هم اســتانی های فرهیخته و فهیم بخصوص جامعه اقتصادی و تجاری هرمزگان را 
 فراهم آورد . امیدواریم در سایه ایزد منان و با استفاده از تجارب و توانمندی خود و دیگر همکاران در اعتلای 
آرمان هاي  نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران و  تسهیل در امور فعالان اقتصادی استان هرمزگان موفق و 

موید باشید .

 برگزاری دوره آموزشی جوشکاری صنعتی ویژه جوانان 
در شرکت نفت ستاره خلیج فارس



استاندار هرمزگان تاکید کرد
لزوم تکمیل واکسیناسیون 

و تزریق دُز سوم واکسن کرونا در هرمزگان
  گروه خبر //  استاندار هرمزگان گفت: مردم استان هرمزگان حتما 
نســبت به تکمیل واکسیناسیون و تزریق دُز سوم واکسن کرونا اقدام 
کنند.مهدی دوســتی پس از حضور از طریق ارتباط ویدئو کنفرانس 
در جلســه ستاد ملی مدیریت و مقابله با کرونا، بر لزوم توجه جدی 
به افزایش تزریق دُز سوم واکسن کرونا تاکید کرد و اظهار داشت: از 
مردم شریف اســتان هرمزگان درخواست داریم با توجه به تاثیرات 
بسیار تکمیل واکسیناسیون در حفظ سامتی و کاهش شیوع بیماری 
کرونا، حتما نســبت به تزریق دُز سوم واکسن کرونا، اقدام کنند.وی 
ادامه داد: عاوه بر واکسیناســیون عمومی، رعایت تمامی اصول و 
شیوه نامه های بهداشتی به ویژه استفاده از ماسک و فاصله گذاری در 
راستای پیشگیری از ابتا به کرونا، همچنان مورد تاکید است.استاندار 
هرمزگان افزود: دستورالعمل های بهداشتی با جدیت در تمامی اماکن 
عمومی و محل فعالیت مشاغل از جمله اصناف، بازارها، مجتمع های 
تجاری، ادارات، اماکن گردشــگری و اقامتی و وسایل حمل و نقل 
عمومی، رعایت و بر آن نظارت شود.به گزارش مهر، دوستی تصریح 
کــرد: با توجه به در پیش بودن ایام تعطیــات نوروز، امیدواریم با 

رعایت تمامی این موارد، نوروز خوبی را داشته باشیم.

ثبت 4 اثر ناملموس هرمزگان 
در فهرست آثار ملی کشور

  گروه خبر // مدیرکل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
اســتان هرمزگان از ثبت 4 اثر ناملموس این اســتان در فهرست آثار 
ملی کشــور خبر داد. به گزارش خبرنگار دریا ، سهراب بناوند بابیان 
این مطلب گفت: »اقدامات پاســدارانه برای دانش ســنتی لنج سازی 
اســتان هرمزگان، روش تهیه سوراغ، لنگر سنگی و عروسک داربید 4 
اثر ناملموس اســتان هرمزگان است که در فهرست آثار ملی کشور به 
ثبت رسیدند.مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان 
هرمزگان با اشــاره به اینکه گرچه امروز لنجهای چوبی و بادبانی در 
دنیای صنعتی امروز برای سفرهای تجاری کاربرد ندارد، افزود: اما این 
 توانمندی رادارند که در حوزه صنعت گردشــگری، ایران را به یکی از

 قطب های گردشــگری دریایی در جهان تبدیل کنند.او افزود: دانش 
سنتی دریانوردی و لنج سازی مانند دیگر عناصر فرهنگی برای بقا نه تنها 
به عنوان یک دانش سنتی بلکه به عنوان فرهنگ مردم بومی منطقه نیازمند 
آگاهی، پاسداری و احیاســت.بناوند در خصوص روش تهیه سوراغ 
گفت:از زمانهای دور وقتی که وسایل سرمایشی برای نگهداری ماهی 
وجود نداشت مردم بومی هرمزگان از ماهی دو نوع سس تهیه می کردند 
که یکی از آن ها مهیاوه و دیگری سوراغ است.مدیرکل میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی استان هرمزگان بابیان اینکه سنت شفاهی 
و میراث ســاخت لنگرهای سنگی در کرانه خلیج فارس در دوره های 
متعدد شکل گرفت اســت، ادامه داد: »این مهارت از گذشته های دور 
به صورت شفاهی و سینه به ســینه تا به امروز در برخی مناطق استان 
هرمزگان ازجمله بندرلنگه و پارسیان همچنان زنده و پویا است.او درباره 
عروسک داربید گفت: »در زبان مردم بستک دار به معنی چوب و بید به 
معنی عروس است و داربید به معنای عروس چوبی است.بناوند افزود: 
»عروسک داربید عروسکی اســت که از چوب درخت نخل، سکه و 
پارچه از گذشته های دور در روستای هرنگ از توابع شهرستان بستک 
ساخته می شود. مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان 
هرمزگان تأکید کرد: »این عروسک را طی مراسمی از باقیمانده لباس 
عروس، می سازند و به دختران دم بخت یا دختربچه ها به رسم میمنت و 

بخت گشایی داده می شود.

خبری

خبری
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سرمقاله

  در حالی همچنان بســاط قلیان در ساحل بندرعباس داغ داغ است 
که باعث انتقال سریع تر بیماری ویروسی کرونا نیز می شود و از طرفی 
باعث آلودگی محیطی ساحل شده و خانواده هایی که به ساحل می روند، 
بالاجبار بایستی دود قلیان که شاید آلوده به ویروس کرونا هم باشد را 
تنفس کنند.گرچه هر چند ماهی اخبار منتشر می شود که تعدادی قلیان 
را جمع آوری و معدوم کرده اند، اما اگر هر شهروند و مسئولی در طول 
نوار ساحلی بندرعباس عبور کند، متوجه بساط قلیان ها می شود که با 
خیالی آسوده با سامتی مردم بازی می کنند و هیچ نظارتی هم در این 
بخش وجود ندارد. در سواحل نه از تابلوی منطقه ممنوعه برای شنا و 
 عرضه قلیان و... خبری است و به همین دلیل سالانه چندین نفر هم غرق 
 می شــوند و جان شان را از دست می دهند. از طرفی دیگر قلیان های 
مرگ آور که مرگ های شان فوری و آنی نیست و آتی است  و همچنین 
باعث انتقال انواع بیماری ها و بخصوص کرونا و امیکرون می شــود و 
مشخص نیست چرا مسئولان نسبت به این موضوع سکوت کرده اند و مانند 
 گذشته توپ مسئولیت را در زمین همدیگر پاسکاری می کنند. مشتریان این 
قلیان ها هم بیشتر جوانان و نوجوانان دختر و پسری هستند که می آیند 
ســاعت ها و تا نیمه های شب قلیان می کشند و فضای نامناسبی هم 
ایجاد می کنند و نیاز است تدابیری در این حوزه اندیشیده شود. در حال 
حاضر خانواده ها گویا محکوم به تنفس دود قلیان هستند، اگر بخواهند 
 دقایقی ویا ساعاتی را در ساحل قدم بزنند و کودکان و نوجوانان وقتی این 
 صحنــه ها را می بینند، باعث الگوگیری شــان می شــود و همه هم 
می دانند مضرات قلیان حتی چندهزار برابر بیشتر از سیگار است و نباید 
متولیان مربوطه نسبت به عرضه قلیان در ساحل و حتی اماکن سربسته 
و کافی شــاپ ها بی تفاوت باشند که متاسفانه درحال حاضر هستند. 
بایستی آزادسازی و پاکسازی در سواحل بندرعباس صورت گیرد و آن 
پاکسازی از قلیان ها و فاضاب ورودی به دریاست که مطالبه همیشگی 
ساحل نشینان بوده و مورد غفلت قرار گرفته است. ساحل بندرعباس 
همیشــه ازهوا در محاصره دود قلیان وصنایــع آلاینده بوده و از زمین 
هم با فاضاب روان آلوده می شــود و بخشی از سواحل مانند سواحل 
ســورو، خواجه عطاء، دولت و... همواره آلوده اعام شده است واز آن 
طرف هم اگرچه قرار بود مناطق آلوده و غیرآلوده با پرچم های رنگی 
عامت گذاری شود که تاکنون این مهم محقق نشده است. خواسته عمومی 
این است که شهر بندری بندرعباس که با کمبود شدید اماکن تفریحی و 
گردشگری وفضای سبز  مواجه است، حداقل ساحل زیبا وسالمی داشته 
باشد تا این کمبود جبران شود که کمتر به این موضوع توجه شده است 
و انتظار می رود در دولت ســیزدهم که به آزادسازی سواحل در کشور 
توجه ویژه ای شده اســت، به موضوع سالم سازی سواحل از آلودگی 
قلیان و آلایندگی صنایع و فاضاب هم توجه شده و در جهت تحقق آن 
تدابیر لازم اندیشیده شود و تابلوهای ممنوعیت عرضه قلیان در سواحل 
بخصوص با توجه به اینکه انتقال و شیوع کرونا توسط قلیان هم وجود 
دارد، نصب شــود و از طرفی دیگر برای عدم ورود فاضاب به دریا نیز 
اقدامات لازم صورت گیرد. با توجه به اینکه از اواخر هفته جاری میهمانان 
نوروزی وارد استان می شود، ضرورت دارد پاکسازی ساحل از قلیان ها 

مورد توجه قرار گرفته و بطور کامل  اجرایی شود.
  علی زارعی

بساط پررونق قلیان های کرونایی در ساحل بندرعباس

گروه خبر // نماینده ولی فقیه در استان 
هرمزگان گفت: مواجهه اخیر غرب بسیار 
جای تاســف دارد و نگاه نژادپرستانه در 
آن ها مشهود است چنانچه غربی ها برای 
چشــمان آبی و موهای بلوند اوکراینی ها 
حسرت می خورند اما برای بچه های فقیر 
یمن که از گرســنگی دارند می میرند و 
حسرت  می شوند  بمباران  موشک ها  زیر 

نمی خورند. 
   حجت الاسام والمسلمین محمد عبادی زاده 
در جمع نمازگزاران بندرعباسی، افزود: شعبان 
ماه رســول خدا)ص( است و در این ماه باید 
اقتدای خود را به پیامبر گرامی اســام)ص( 
بیشتر کنیم تا به سامت از دالان مبارک شعبان 
عبور کرده و وارد ماه مبارک رمضان شــویم 
و از آنجا به کوثر لیله القدر برســیم که متعلق 
به امام زمان)عج( اســت برسیم.وی با اشاره 
به در پیش بودن روز بزرگداشت شهدا افزود: 
نمی دانم سخنان امام و رهبر معظم انقاب در 
توصیه هایشان به خانواده های معظم شهدا را به 
چه میزان توانستیم عمل کنیم لذا لازم است همه 
ما یک بار دیگر این توصیه ها را مرور کنیم و 

ببینیم آیا توانستیم حقی را که خانواده های شهدا 
به گردن ما دارند را ادا کنیم؟  چرا که شــهیدان 
همانطور که مقام معظم رهبری فرمودند نماد، 
پرچم و عامتی هستند تا ما راه را گم نکنیم.
امام جمعه بندرعباس بیان کرد: شهدا در هر کوی 
و برزن پرچم های آزادگی ما هستند و باید قدر 
بدانیم و تجلیل کنیم و این خیلی مهم است که 
همه کوچه ها در  کنار شــماره گذاری هایی که 
می شوند مزین به نام یک شهید شوند.نماینده 
ولی فقیه در استان هرمزگان تاکید کرد: یکی 
از دل نگرانی های من در رابطه با خانواده های 
معظم شهدا مسئله اشتغال کل جوانان است و 
تاکیدم بر این بود کــه امروز نباید در خانواده 
شهیدی بیکار وجود داشته باشد و خدا را شکر 
اقدامات خوبی صورت گرفت و الحمدالله تقریبا 
طبق آمارهای بنیاد شهید تعداد محدودی بیکار 
در خانواده های شهدا بدون شغل باقی مانده اند.

عبادی زاده اظهار کرد: اولویت دوم جامعه ما در 
اشتغالزایی خانواده های فقرا هستند که با شغلی 
که برایشان ایجاد می شود فقر و فاکت از آن ها 
دور می شود؛ بخش اشتغال یکی از مشکات 
اصلی جوانان ما است و امیدواریم در این دولت 
کارهای خوبی صورت بگیرد تا برکات آن را 
در یکی دو ســال آینده ببینیم.وی با اشاره به 
در پیش بــودن روز جوان اضافه کرد: در بیان 
روایات ســن جوانی تقریبا تا حدود ۲۸ سال 
است اما محققین و صاحب نظران این سن را تا 
۳۰ سال هم ذکر کرده اند و حضرت علی اکبر 
علیه السام در سن ۲۵ سالگی بود و ازدواج 
هم کرده بود و عظمت این شــخصیت در این 
جمله از امام حسین علیه السام خاصه شده 
اســت که فرمودند: علی اکبر علیه السام در 
جوانی دلباخته بنده گی خداوند بود و با خداوند 
شــیدایی می کرد و جوانان ما باید به حضرت 

علی اکبر تأسی کنند.نماینده ولی فقیه در استان 
هرمزگان عنوان کــرد: امروز هم جوانی یک 
فرصت اســت و هم یک تهدید است، جوانان 
در این سن و سال مورد تهدید و هجمه هستند 
و گرگ های زیادی در کمین جوانان هستند که 
گرگ های ماهواره و فضای مجازی هســتند.
عبادی زاده با اشــاره به ارسال ماهواره نور ۲ 
به فضا تاکیدکرد: این یک کار بزرگی بود و این 
اقدام بزرگ در آینده کشــور ما را در جایگاه 
خودش قرار می دهد چــرا که امروز ما اولین 
کشور اسامی هستیم که وارد فضا شده ایم البته 
برخی از همسایگان ما ماهواره هایی را اجاره 
می کنند و کشوری دیگر برای آن ها می سازد 
اما ایران صفر تــا صد ماهواره و ماهواره بر را 
خودش ساخته است.وی با اشاره به تحولات 
اخیر اوکراین نیز گفــت: مواجهه اخیر غرب 
بسیار جای تاســف دارد و نگاه نژادپرستانه 

در آن ها مشــهود است چنانچه غربی ها برای 
چشــمان آبی و موهای بلونــد اوکراینی ها 
حسرت می خورند اما برای بچه های فقیر یمن 
که از گرسنگی دارند می میرند و زیر موشک ها 
بمباران می شوند حسرت نمی خورند.به گزارش 
ایسنا ؛ امام جمعه بندرعباس خاطرنشان کرد: 
تمام مردم جهان برای ما عزیز هستند اما این 
نوع نگاه نژادپرستانه اصا پذیدفته نیست، مگر 
جان آن عراقی و افغانســتانی محترم نیست؟ 
متاسفانه روح نژادپرستانه غرب دارد به نمایش 
گذاشته می شود و من امیدوارم جامعه بشریت 
به رشدی برسد که انسان برایش اهمیت داشته 

باشد.

نماینده ولی فقیه در  هرمزگان :

اشتغال ، یکی از مشکلات اصلی جوانان است

 گروه خبر // رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر 
وزارت بهداشــت با تاکید بر انجام تمام اقدام های 
ضروری و پیشگیرانه در خصوص پشه آئدس گفت: با 
توجه به گردشگرپذیر بودن هرمزگان در ایام نوروز، 
نگران جابه جایی این پشــه از این استان به دیگر 

مناطق کشور در ایام عید امسال هستیم. 
   دکتر محمد مهدی گویا در نشست هم اندیشی پیشگیری 
و کنترل بیماری های منتقله از پشه مهاجم آئدس که با 
حضور مسوولان و کارشناسان بهداشتی دانشگاه علوم 
پزشکی هرمزگان در بندرعباس برگزار شد، اظهار داشت: 
شهر های گردشگر پذیر هرمزگان مانند بندرعباس، قشم 
و کیش با توجه به آب و هوای مطبوع خود در فصل بهار 
مقصد بسیاری از مسافران است و این مساله نگران کننده 

می باشد و همین عامل می تواند باعث جا به جایی پشه 
آئدس از این اســتان به دیگر نقاط کشور شود و همین 
موضوع اهمیت برنامه های کنترلی در این خصوص را 
دوچندان کرده است.وی ادامه داد: بندرعباس، بندرلنگه 
و سیریک مناطقی هستند که پشه آئدس در آنجا کشف 
شده و این سه شهر در اولویت بررسی میدانی قرار دارند 
و اقدامات پیشگیرانه از جمله آموزش و اعزام تیم های 
بهداشتی و بهسازی محیط در آنجا باید صورت گیرد و در 
عین حال نباید از دیگرشهرستانهای استان هرمزگان غافل 
شــد.دکتر گویا با تاکید بر لزوم هوشیاری و آگاه سازی 
و آموزش بخش های مختلف جامعه و حساس سازی 
مردم در جهت جلوگیری از ورود پشــه آئدس به دیگر 
 شهرســتان ها، گفت: می توان از ظرفیت ســتاد ها و 

پایــگاه های نوروزی در راســتای آگاهــی و اطاع 
رســانی بخش عمومی به ویژه مراقبت ها در خصوص 
 این پشــه مهاجم اســتفاده کرد.رئیس مرکز مدیریت 
بیماری های واگیر وزارت بهداشت ضمن تشکر و قدردانی 
 از همه کارکنان و اساتیدی که در برنامه های مراقبت و 
بیماری های منتقله از پشه مهاجم آئدس یاری می کنند، 
بیان داشت: هر اقدامی که برای مقابله با این پشه می توان 
انجام داد باید صورت گیرد ، زیرا اگر زمان را از دســت 
بدهیم مشکات زیادی برای استان هرمزگان و کل کشور 
به وجود خواهد آمد و این نیازمند آگاهی بخش عمومی 
و عزم ملی است.پشــه مهاجم آئدس که از آن با نام ببر 
آســیایی نیز یاد می شود ناقل بیماری های خطرناک و 
کشنده ای همچون تب دنگی)دانگ( است که واکسن و 

درمان قطعی تاکنون برای آن کشف نشده و بیش از پنچاه 
سال از شیوع آن در جهان می گذرداولین بار اواخر سال 
۹۸و در بحبوبه شــیوع کرونا که در آن زمان برای همه 
ناشــناخته بود، خبرها و هشدارهایی نسبت به مشاهده 
پشه آئدس در برخی از مناطق غربی هرمزگان از جمله 
بندرلنگه اعام شد؛ اما این اخبار در هیاهوی وحشت و 
مرگ و میرهای ناشی از کووید ۱۹ ، چندان دیده نشد تا 
اینکه در یک سال با آغاز واکسیناسیون نسبت به کرونا و 
مشاهده این پشه در کشورهای همسایه از جمله پاکستان 
و کشورهای حاشــیه خلیج فارس و تردد بالای مردم 
هرمزگان به این کشورها ، مساله آئدس مجدد مطرح و 
مسئولان در پی چاره اندیشی برای مقابله با آن برآمدند 
د تا مبادا این پشه خطرناک نیز همچون ویروس کرونا، 
معضلی برای سامت جامعه شود.به گزارش ایرنا،به گفته 
کارشناسان بهداشتی ورود لاستیک های مستعمل، نی های 
بامبوی وارداتی، کالاها و اجناس وارد شده از کشورهای 
آلوده از طریق کشتی و هواپیما، از جمله راه های انتقال و 

ورود این پشه به کشور است.

رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت :

نگران جابه جایی پشه آئدس از هرمزگان به نقاط دیگر کشور هستیم

  گروه خبر //  باغ پرندگان بندرعباس پس از ۲ ســال تعطیلی به علت 
شیوع ویروس کرونا دوباره بازگشایی شد. 

    شــهردار بندرعباس در مراســم بازگشــایی باغ پرنــدگان با حضور 
حجت الاسام والمســلمین محمد عبادی زاده، نماینده ولی فقیه در استان 
هرمــزگان و احمد مرادی، عضو مجمع نمایندگان هرمزگان در خانه ملت، 
افزود: باغ پرندگان بندرعباس با مســاحتی بالغ بر 6.۲ هکتار در مجموعه 
بزرگ طبیعت، واقع در چهار کیلومتری جاده بندرعباس- میناب قرار گرفته 

است که مســاحت کل این مجموعه ۳۲ هکتار است. مهدی نوبانی ضمن 
تشــکر ویژه از تاش های مدیر منطقه یک شــهرداری بندرعباس، اظهار 
کرد:  دلیل بازگشایی مجدد باغ پرندگان در وهله اول، درخواست عمومی 
شهروندان بوده و دلیل دیگر، جلوگیری از هدر رفت سرمایه صورت گرفته 
است.وی بیان کرد: هزینه بازگشایی مجدد و بهسازی باغ، رقمی در حدود 
۲۵۰ میلیون تومان برآورد شده که به صورت امانی و اعتباری  و با زحمات 
شبانه روزی شــهرداری و همکاران منطقه یک بندرعباس صورت گرفته 

است.نوبانی از طرح های درآمدزایی برای توسعه و نگه داری باغ پرندگان 
و اســتفاده از بخش خصوصی خبر داد و عنوان کرد: در حال حاضر تعداد 
زون و قفس ها ۲۵ عدد، پرنــده زینتی ۳۰ گونه و ۲۰۰ عدد، پرنده آبزی 
۱۰ گونه و 6۰ عدد، پرنده شکاری ۱۳ گونه و ۲۵ عدد، ماکیان ۲۰ گونه و 
۹۰ عدد و در مجموع تعداد کل موجودات 6۰۰ عدد تخمین زده شده است .
شهردار بندرعباس با اشاره به اینکه یکی از ویژگی های این باغ، نسبت به 
سایر باغ های پرندگان، نگهداری مجزای این پرندگان در قفس های جداگانه 
است، تصریح کرد: ساعات بازدید برای عموم همه روزه ازساعت ۹ صبح الی 
۱6 است.به گزارش ایسنا، پیش از این باغ پرندگان، با اعتباری بالغ بر ۱۲ 
میلیارد تومان ساخته شد که در دوره کرونا و بسته شدن این باغ، خسارات 

متعددی به زیرساخت های آن و تلف شدن پرندگان شد.

پس از ۲ سال تعطیلی ؛

باغ پرندگان بندرعباس بازگشایى شد

پشت پرده سیاست 

  
پاسخ رئیس دفتر حفاظت منافع ایران در مصر به اتهامات ضدایرانی سفیر عربستان 

رئیس دفتر حفاظت منافع جمهوری اسامی ایران در مصر در پاسخ به اتهامات 
ضدایرانی سفیر عربســتان در قاهره تصریح کرد: فرافکنی و تکرار ادعاهای بی 
اساس علیه جمهوری اسامی ایران، مشکلی را از عربستان سعودی و از منطقه حل 
نمی کند.ناصر کنعانی، رییس دفتر حفاظت منافع جمهوری اسامی ایران در مصر 
در پاسخ به اتهامات و ادعاهای تکراری سفیر ریاض در قاهره که در مصاحبه با 
روزنامه الاخبار مصر علیه جمهوری اسامی ابراز شده، تاکید کرد: اتهامات سفیر 
عربستان ســعودی در قاهره به ایران، در مورد دخالت در امور کشورهای منطقه 
کاما مردود است و بر خاف ادعاهای بی اساس وی، متن و روح قانون اساسی 
و سیاست عملی و افتخارآمیز جمهوری اسامی ایران، مبتنی بر عدم دخالت در 
امور داخلی ملت های دیگر و احترام به اســتقال و حاکمیت کشورها و در عین 
حال حمایت از مظلوم اســت. ایران هم در مواضع و هم در عمل نشــان داده که 
 در کنار دولت های ملی و ملت های منطقه ایســتاده و مخالف توســل به زور و 
روش های تروریســتی برای ایجاد بی ثباتی و تزلزل در منطقه است.جمهوری 
اسامی ایران افتخار می کند که در مبارزه علیه رژیم صهیونیستی، همواره در کنار 
ملت ها و دولت های منطقه از جمله لبنان و فلســطین بوده و در توانمندسازی 
آنان برای دفاع از خود در مقابل متجاوز، شــرافتمندانه ترین اقدامات و بیشترین 
موفقیت ها را داشته اســت؛ مضافا آنکه ایران در مبارزه علیه تروریسم داعشی 
و تکفیری – که خاســتگاه فکری و عقیدتــی و نیز حامیان مادی و معنوی آنان 
برای جهانیان مشخص است- نقشی تعیین کننده در کل منطقه از جمله در عراق 
و ســوریه داشته است.کنعانی در خصوص مساله یمن نیز تصریح کرده، برخاف 
ادعاهای سفیر عربستان در قاهره، شکل گیری و ادامه بحران اسفناک و دردناک 
این کشور )یمن(، محصول تجاوز نظامی غیرقانونی و غیراخاقی 7 ساله عربستان 
علیه مردم مسلمان یمن است. به ایشان توصیه می کنم به جای اتهام زنی ناشیانه 
به ایران در قضیه یمن، به دولت متبوع خود توصیه کند به تاش های ایران برای 
حل سیاسی بحران یمن بپیوندد و نیز به حسن نیت و ابتکارهای سیاسی جمهوری 
اسامی برای انجام گفتگوهای منطقه ای و ایجاد ثبات و امنیت جمعی پاسخ مثبت 
دهد.بدیهی است، ایران از هرگونه تصمیم عربستان برای در پیش گرفتن گفتگو و 
همکاری به جای منازعه استقبال می کند، چرا که بهبود مناسبات و همکاری های 

دو کشور می تواند به نفع دو کشور و بلکه همه منطقه باشد.
تغییر یا عدم تغییر ساعت رسمی ، اولویت کشور نیست

 نماینده مردم مشهد با بیان اینکه به نظر من باید درباره قانون تغییر ساعت، تجدید 
نظر شود، گفت: در عین حال این موضوع را اولویت اصلی کشور نمی دانم. نصرالله 
پژمانفر، نماینده مردم مشــهد در مجلس شــورای اســامی در مورد طرح عدم 
تغییر ساعت رسمی کشــور، اظهار کرد: مقطعی در دنیا این تغییرات انجام شد که 
پیامدهای منفی و مثبتی در پی داشــت؛ اما این تصمیم به دلیل مشکاتی که ایجاد 
 کرد، ادامه دار نبود.وی افزود: ایده تغییر ساعت نتوانسته در پویایی بخش اداری و 
 فعالیت های اقتصادی کشور موثر واقع شود در ضمن با تغییر ساعت مردم دچار دوگانگی 
می شــوند.نماینده مردم مشهد خاطرنشان کرد: به نظر من باید در مورد این قانون 

تجدید نظر شود در عین حال آن را اولویت اصلی کشور نمی دانم.

مشکل اصلی مذاکرات آمریکاست که انگیزه ای برای لغو تحریم ها ندارد
ســفیر پیشــین ایران در جمهوری آذربایجان با بیان اینکه تاش های ایران از 
روز اول ورود به مذاکرات لغو تحریم های ظالمانه بوده اســت، گفت: مشــکل 
اصلی مذاکرات آمریکاســت که انگیزه ای برای لغو تحریم ها ندارد. محســن 
پاک آیین با اشــاره به تاش های علی باقری و تیــم مذاکره کننده ایرانی، اظهار 
کرد: تیم مذاکره کننده ایرانی برای نتیجه بخشــی گفت وگوها تاش خوبی داشته 
و هوشــمندانه، شجاعانه در عرصه مذاکرات در مسیر تحقق حقوق مسلم مردم 
ایران که همان لغو تحریم ها است حرکت کرده  است.وی ادامه داد: درحال حاضر 
مشکل اصلی مذاکرات کماکان آمریکا است که هنوز تصمیم و سیاسی خود را 
درمورد بازگشــت به برجام و لغو تحریم ها، آن طور کــه ایران مد نظر دارد و 
همچنین دادن تضمین های لازم نگرفته است و به نظر می رسد انگیزه قوی برای 
اینکه تحریم ها را لغو کند، ندارد.  سفیر پیشین ایران در جمهوری آذربایجان با 
بیان اینکه نگاه دولت سیزدهم نسبت به موضوع مذاکرات هسته ای به دو شکل 
اســت، گفت: در وهله اول خنثی سازی تحریم هاست که به معنای مقاوم سازی 
اقتصاد است و اینکه بتوانیم در داخل تحولات اقتصادی به خصوص در حوزه 
تولید و صدور کالاهای نفتی و غیرنفتی ایجاد کنیم.  وی در ادامه افزود: همچنین 
راهکارهای مختلف بازگشت درآمدهای حاصل از این فعالیت ها به ایران را پیدا، 
تجربه و عملی کنیم. در واقع راه حل اصلی، خنثی سازی تحریم ها و اینکه حتی 
اگر در آینده کسانی بخواهند ما را تحریم کنند، تاششان به نتیجه نرسد، است.  
پاک آیین با بیان اینکه دیدگاه دوم دولت سیزدهم لغو تحریم ها است، خاطرنشان 
کرد: ما به طور طبیعی میز مذاکره را ترک نکرده و نمی کنیم و ســعی می کنیم از 
اهرم دیپلماسی برای تحقق لغو تحریم ها استفاده کنیم؛ اما اولویت ما خنثی سازی 
تحریم ها است و در این مسیر تاش های دولت سیزدهم و وزارت امور خارجه 

در جهت تامین منافع ملی ایران دنبال می شود.
کارشکنی آمریکا در انتفاع اقتصادی ایران از لغو تحریم ها 

یک منبع آگاه برخی علتهای اصلی عدم پیشرفت مذاکرات در وین را اعام کرد، 
کارشکنی آمریکا در لغو برخی تحریم های اقتصادی علت اصلی است. یک منبع 
مطلع به تسنیم گفت: اصلی ترین مسئله در مذاکرات وین مربوط به تحریم افراد 
و شرکت ها و نهادهایی است که در انتفاع اقتصادی ایران از هرگونه توافقی نقش 
مؤثری ایفاء می کنند.وی افزود: از ابتدای مذاکرات ایران خواستار حذف این افراد 
و نهادها و شرکت ها از لیست موسوم به قرمز بوده ایم و طرف آمریکایی با استفاده 
از حربه هــای مختلف مرتباً این کار را یا به تعویق انداخته و یا دبه کرده و رفع 
آنها را به مسائل فرابرجامی گره زده است.این منبع آگاه خاطرنشان کرد: هم در 
مواضع رسمی علنی و هم در مذاکره با طرفهای ۱+4 به غربیها و آمریکاییها اعام 
شده است که بدون لغو این تحریم ها توافق در کار نخواهد بود.وی همچنین با 
بیان اینکه ظاهراً آمریکا به جای تمرکز برای اتخاذ تصمیم سیاسی لازم در جهت 
توافق، فرصتش را مصروف عملیات روانی کرده اســت، اظهار داشت: آمریکا 
می داند که بیــش از هرکدام از طرفهای دیگر برجام به توافق نیاز دارد؛ لذا این 

کارشکنی ها و عملیات روانی بیشتر به ضرر آنها خواهد بود.

گزارش هیئت های اندیشه ورز به مقام معظم رهبری تقدیم می شود
 حجت الاســام سید احمد خاتمی سخنگوی مجلس خبرگان رهبری در اختتامیه 
اجــاس مجلس خبرگان رهبری دوره پنجم که در محل این مجلس برگزار شــد، 
در جمع خبرنگاران ضمن تقدیر از خبرنگاران اظهار کرد: امیدوار هســتیم با احترام 
متقابلی که مردم و مسئولین با خبرنگاران دارند و احترامی که خبرنگاران با مسئولین 
دارند، شاهد رشد هر چه بیشتر در جمهوری اسامی باشیم.وی درباره اصاح قانون 
انتخابات مجلس خبرگان رهبری عنوان کرد: رهبر معظم انقاب سیاست های کلی در 
رابطه با انتخابات را تبیین کردند، یکی از نهادهایی که از آغاز به این سیاســتگذاری 
رهبر معظم انقاب لبیک گفتند، نهاد مجلس خبــرگان بود. اصاح قانون آیین نامه 
انتخابات خبرگان را در هفت فصل نوشــتیم و تاکنون روی پنج فصل آن بررســی 
صورت گرفت و به تصویب رسید.سخنگوی مجلس خبرگان رهبری تصریح کرد: 
امیدوار هســتیم فصل های پنــج، 6 و 7 آن را در اجاس بعدی به نتیجه و تصویب 
برسانیم.حجت الاسام خاتمی درباره اقدامات مجلس خبرگان در خصوص هیئت های 
اندیشــه ورز افزود: هیئت های اندیشه ورز بر عهده مجلس خبرگان گذاشته شد و به 
حمدلله از کمیسیون های فعال ما هیئت اندیشه ورز هستند که کمیته های مختلفی داشتند 
کــه گزارش ها را برای تقدیم به مقام معظم رهبری آماده کردند، در این عرصه هم از 
خبرگان و هم از نخبگان بیرون از خبرگان استفاده شده است.وی گفت: به طور کلی 
در این اجاس در رابطه با مشکات معیشتی، گرانی ها، کشاورزی و غیر کشاورزی 
مطالبی مطرح شد و آقای رئیس جمهور هم به همراه وزیر جهاد و کشاورزی حضور 
یافتند و چشــم انداز روشــنی برای آینده تصویر کردند، البته مشکات هست، اما 
چشم انداز آینده را روشن دیدند.سخنگوی مجلس خبرگان رهبری خاطرنشان کرد: 
مسائل کشاورزی و دامداری به گونه ای نیست که امشب تصمیم گیری و فردا اجرایی 
شود، چند ماهی زمان لازم است و چشم اندازی برای سال ۱4۰۱ دیده خواهد شد که 
به فضل خدا آنچه در جلسه دیده شد، این بود که با مسئولین خدمتگزار و با انگیزه 

مواجه هستیم و خداوند به کاری که برای خدا باشد، برکت می دهد.
اعضای شورای عالی انقلاب فرهنگی ۲۸ نفره شد

۱۲ تن از اعضای حقوقی شــورای عالی انقاب فرهنگی از ترکیب دائمی شــورا 
حذف شدند و از این پس براساس اقتضائات و دستورات شورا در جلسات حضور 
خواهند داشــت. در جلسه فوق العاده اخیر شورای عالی انقاب فرهنگی به منظور 
چابک سازی شــورا، ترکیب جدید اعضای حقوقی شورای عالی انقاب فرهنگی 
معرفی شــد که براســاس آن ۱۲ نفر از اعضای حقوقی قبلی از ترکیب جدید کنار 
گذاشته شدند.به گفته دبیر شــورای عالی انقاب فرهنگی  اعضایی که در ترکیب 
جدید حضور ندارند در صورتی  که جلســات و دســتورات شورا مرتبط با آن ها 
باشــد، به جلسه دعوت می شــوند و حق رأی نیز خواهند داشت.اعضای حقوقی 
حذف شده شــورای عالی انقاب فرهنگی به شرح زیر هستند:۱- وزیر کشور۲- 
 وزیر ورزش۳- وزیر بهداشــت4- رئیس دانشگاه آزاد۵- رئیس جهاد دانشگاهی

6- معاون علمی رئیس جمهور7- رئیس سازمان برنامه و بودجه۸- رئیس کمیسیون 
آموزش مجلس۹- رئیس کمیسیون بهداشت مجلس۱۰- رئیس کمیسیون فرهنگی 
مجلس۱۱- رئیس سازمان فرهنگ و ارتباطات اسامی۱۲- رئیس نهاد نمایندگی 

رهبری در دانشگاه ها

تازه های مطبوعات
کیهان – این روزنامه با اشاره به بحران اوکراین نوشت : اگر آمریکا را تحقیر نکرده 

بودیم روسیه جرئت حمله به اوکراین را نداشت.
وطن امروز- این روزنامه با تاکید بر این که » ســاختار هســته ای حفظ شود « 
نوشت: تبعات توقف برنامه هسته ای ایران در شرایط غنی سازی اورانیوم 6۰ درصد 
با سانتریفیوژهای IR- 6 -خسارت بارتر از تعطیلی برنامه هسته ای در سال ۲۰۱۵ 

در شرایط غنی سازی ۲۰ درصد با ماشین های IR -۱ است.
آفتاب یزد- این روزنامه با اشاره به تعطیلی برنامه تلویزیونی ثریا نوشت : هر چند 
پخش نشدن این برنامه به مذاق خیلی ها به ویژه پایداریچی ها خوش نیامد اما همین 

مسئله نشان می دهد شکاف پایداریچی ها با اصولگرایان عمیق تر شده است.
اعتماد - این روزنامه با اشاره به فضای دیپلماسی میان آمریکا و ونزوئا و احتمال 
افزایش خرید نفت نوشت : نفت ایران فاصله معناداری تا ورود به بازارها حتی در 
شرایط تحریم نفت روسیه توسط آمریکا دارد. این فاصله را طولانی تر شدن روند 

مذاکرات و خواسته های روسیه، سخت تر نیز کرده است.
انعکاس

همشهری آنلاین نوشت: شبکه آمریکایی »سی.بی.اس« خبر داده شماری از مقام های 
دولت ترامپ  از جمله مایک پمپئــو« و »برایان هوک« که در تصمیم گیری برای 
ترور سردار سلیمانی نقش داشــته اند زیر چتر حفاظتی شدید و۲4 ساعته دولت 

بایدن قرار گرفته اند.
سلام نو مدعی شد: هفته گذشــته پس از آن که کشاورزان در شهرستان کنگ 
ولایت نیمروز قصد داشــتند تا یکی از کانال های سد کمال خان را پاک سازی 
کنند از ســوی نیروهای مرزبانی ایران متوقف شده اند که این کار سبب شد تا 
 مرزبانان ایرانی و طالبان با یکدیگر درگیر شــوند. برخی منابع مدعی شده اند 
طی درگیری میان مرزبانان ایرانی و نیروهای طالبان، دو ســرباز ایرانی کشته 

شده اند.
قانون تغییر ساعت رسمی کشور لغو نشده است

یک عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس شورای اسامی، گفت: 
مجلس شورای اسامی تاکنون مصوبه ای درخصوص لغو قانون تغییر ساعت رسمی 
کشور از سال جدید نداشته است.ابوالفضل ابوترابی درباره خبر منتشر شده در فضای 
مجازی به نقل از وی مبنی بر اینکه قانون تغییر ساعت رسمی کشور لغو شده و از 
سال ۱4۰۱ ساعت قدیم و جدید وجود نخواهد داشت، بیان کرد: این  مطلب که به 
نقل از بنده پخش شــده است، صحیح نیست. هنوز چیزی در مجلس درخصوص 
 لغو قانون تغییر ســاعت رسمی کشور به تصویب نمایندگان نرسیده است. در روز 
سه شنبه هفته جاری گزارش کمیسیون اجتماعی در خصوص طرح نسخ قانون تغییر 
ساعت رسمی کشور در دستور کار جلسه علنی نمایندگان قرار گرفت اما به دلیل 
رسیدگی به لایحه بودجه ۱4۰۱، نمایندگان فرصت بررسی این طرح را پیدا نکردند. 
بر اساس ماده واحده این طرح؛ از تاریخ اباغ این قانون، قانون تغییر ساعت رسمی 

کشور مصوب۱۳۸6/۵/۳۱ مجلس شورای اسامی نسخ می گردد.
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سال بیست و یکم شماره 3843

 راهکارهایی 
برای باطل نشدن پرونده طبابت

خالی کردن کارت در چند ثانیه
در خبرها آمده اســت که از سال آتی هر پزشکی که 
کارتخوان نداشته باشد، پرونده طبابتش باطل می شود. 
پزشــکان بهتر است به جای گفتن کارتخوان نداریم با 

چند حرکت ساده خود را نجات دهند:
اســتخدام هکر به جای منشــی: بــا کمک یک هکر 
کارت های مشتریان خود را خالی کنید تا موجودی شان 
صفر شود، آن وقت مجبور خواهند بود به جای استفاده 
از کارتخوان پول نقد بدهند. درباره اینکه هکر مذکور 

مجرد و یا با روابط عمومی بالا باشد، مختار هستید.
انتخاب درست مکان مطب: اگر کارتخوانی که استفاده 
می کنید سیمکارت خور هست، بهتر است مطب خود 
را در مناطقی که آنتن دهی پایین دارد بنا کنید. پیشنهاد 
ما طبابت در ایستگاه های مترو خط نوبنیاد-آزادگان 

است.
تهیه دستگاه کارتخوان به نام همسر: کارتخوان را به نام 
همسرتان بگیرید تا حق ویزیت ها به حساب او برود و 
بابت نداشتن دستگاه کارتخوان در مطب لو نروید. البته 
اگر به همسرتان بیشتر از سازمان امور مالیاتی کشور 

اعتماد دارید.
باگر- پزشک شوید: از آنجایی که هنرمندان و باگرها 
از دادن مالیات معاف هســتند با کار کردن در شــغل 
شریف باگری می توانید از پس مخارجتان بربیایید و 
از طرفی  به لحاظ فرار مالیاتی نیز روح خود را ارضا 

کنید.
ویزیت صلواتی: به صورت صلواتی ویزیت کنید گرچه 
پاداش مادی نــدارد اما هم مالیات نمی دهید و پرونده 
طبابت تان باطل نمی شــود هم اجر اخروی می برید. از 
منشی بخواهید که تأکید کنند تا مشتریان، مبلغ ویزیت 
را به صورت صدقه در صندوق صدقات بیندازند تا آنها 
هم از اجر اخروی برخوردار شوند و هفتاد با از آنها 

دفع شود و شفا گیرند.
طبابت بدون پرونده: بدون پرونده طبابت ویزیت کنید 
در این صورت اگر احیاناً دست بر قضا به خاطر نداشتن 
کارتخوان جریمه شدید، پرونده طبابتی ندارید که باطل 

شود و خیلی ضرر نمی کنید!
  فاطمه سادات رضوی علوی

***
قبر فول آپشن

باور بفرمایید بنده هم تــا الان تصور می کردم همه ما 
آخرش باید در دو متر جا بخوابیم و با یک دست کفن 
این جهان را ترک کنیم. اما از آگهی قبرهای میلیاردی 
در برخی مناطق کشــور فهمیدم که مرگ هم لاکچری 
و غیرلاکچری دارد. هرچند خودمان از لحاظ مالی در 
وضعی هستیم که خط فقر را با تلسکوپ رصد می کنیم، 
ولی محض کنجکاوی سری به پیمانکار ساخت یکی 
از ایــن قبرها زدیم تا ببینیم آنجاها چه خبر اســت و 

توضیحات راهنمای محترم را به شرح زیر گرفتیم:
راهنمــای پروژه: »این پروژه ای که می بینید اســمش 
هست »خانه آخرت«. دادیم روی کاشی های دور مزار 
همین عبارت رو با خط نســتعلیق کار کردن. بالاخره 
برند پروژه ها برای شرکت ما مهمه. اصاً شعار شرکت 
ما اینه که با ما یه مرگ راحت داشــته باشید! اما اینجا 
فرقش با مزارهای دیگه چیه؟ اول مکان پروژه رو دقت 

بفرمایید...
همون طور که ماحظه می کنید اینجا دقیقاً ســر گذره. 
یعنی هرکس میاد این قبرســتون و گاب به روتون یه 
دست به آب هم بخواد بره، باید از کنار قبر شما رد بشه. 
برای همین پاخورش بالاس و این باعث میشه ظرفیت 
فاتحه خوانی کنار مزار به صورت پلکانی صعود کنه بره 
بالا، که امروزه در اســتانداردهای سازه های اخُروی 

اتحادیه اروپا فاکتور مهمیه.
عــاوه بر این، طرح ما کلی آپشــن داره. اولًا بنا پنج 
طبقه اس. تحمل ۱۲ ریشتر زلزله رو داره. مصالح درجه 
یک استفاده شده و امکانات فول هست. مثاً چی؟ مثاً 
سامانه ســنجش و مدیریت فشار کار گذاشته شده که 
فشار قبر رو کاماً برطرف می کنه. یعنی هرچی دلتون 
می خواد دروغ بگید، تهمت بزنید، غیبت کنید، سر مردم 
شــیره بمالید، نمازتونو نخونید و... این کاماً حل کرده 

مسأله رو!
اینجا مجهز به سیستم اطفای حریق برای آتش عذاب 
هم هست. نگهبان ۳ شیفت داره. ضمناً خاک زیربنای 
مزار هم به شعاع سه متر سمپاشی شده که مور و ملخ 
سراغ جنازه نیاد. ما اصاً همیشه گارانتی می کنیم جنازه 

رو.
الان که من خدمت تون هســتم مشتری ها توی مزایده 
صف کشــیدن. پس زودتر تصمیم بگیرید چون با دو 
تا موج کرونا اینا همه واگذار شده. همه طبقات قبر نو 
هســتن. کلید نخورده. فقط طبقه آخرش مال یه خانم 

دکتر بوده که الان گور به گور شده.
چی؟ داخل مزار رو ببینید؟ نه متأســفانه. ان شا ءالله به 
ســامتی مستقر که بشــید به صحت عرایض بنده پی 

می برید!«
  محمد کوره پز

طنز

علیرضا حائری زاده ســرویس استان ها //
 امام جمعه یزد با بیان این که نظام ســلطه 
پایه گذاری شــده بر مبنای تبعیض نژادی 
است، گفت: در حالی امروز در جنگ اوکراین 
اروپایی ها هستیم که  شاهد اشک تمساح 
باتبعیض نژادی بی اعتنایی آنها به کشتار 

مردم یمن و فلسطین را شاهدیم. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ آیت الله »محمدرضا 
ناصــری« در خطبه های نماز جمعه شــهر یزد 
ضمن ســفارش همه نمازگــزاران به رعایت 
 تقوی الهی، اظهار کرد: نظام سلطه امروز بر پایه 
تبعیض نژادی شــکل گرفته است به طوری که 
خود را نژاد برتر می دانند و کشورهای دیگر به 

خصوص کشورهای اسامی، مجال و فرصتی 
برای پیشرفت نداشته و خودشان بر آنها سلطه 
داشته باشــند.وی افزود: نظام استکباری غرب 
هر جا که می توانسته از طریق استعمارگری بر 
کشورها حکومت کرده و همچنان نیز در برخی 
کشورها با همین صیاق ولی با چهره ای بزک شده 
آن را دنبال می کند.  ناصری با اشاره به تبعیض 
نژادی نظام سلطه به اسم برقراری دموکراسی در 
برخی کشورها، گفت: امروز در جنگ اوکراین 
شاهد اشک تمساح اروپایی ها هستیم ولی این 
در حالیســت که همین اروپایی ها بی اعتنا به 
کشتار مردم یمن و مردم فلسطین هستند و دلیل 
آن را نیز بــا وقاحت و تبعیض نژادی، اروپایی 

بودن مردم اوکراین را مطــرح می کنند. وی به 
دوران استبدادی قبل از پیروزی انقاب اسامی 
در کشــورمان و کمبودهایی که در بسیاری از 
مناطق کشور وجود داشت، اشاره و عنوان کرد: 
آمریکایی ها و اروپایی ها هیچ گاه نگاه لطف و 
کمک به ایران نداشــته  و نخواهند داشت. حتی 
امروز عربستان سعودی تضمین امنیت خود را از 
آمریکایی ها گدایی می کند.امام جمعه یزد با اشاره 

مذاکرات هسته ای گفت: ما نه با غرب دعوا داریم 
و نه از آنها چیزی می خواهیم فقط آنچه قبا از ما 
دزدیده اند را باید پس بدهند.وی به مزاحمتهای 
دشمن برای رفع مشکات معیشتی مردم از سوی 
دولت انقابی، گفت: متاسفانه برخی هم در داخل 
شــیطنت می کنند و گاهاً ایران فروشی می کنند 
ولی با این حال ایران اســامی عظمت و اقتدار 
در سطح منطقه و جهان دارد.  آیت الله ناصری 

با اشاره به در پیش بودن ایام نوروز، گفت: باید 
حواسمان به همدیگر باشد چرا که امروز برخی 
از مردم با مشکات مادی مواجه اند و باید از آنها 
دستگیری کنیم.وی با بیان این که خداوند وعده 
داده؛ اگر بندگانش به فکر هم باشند، خداوند نیز 
به زندگــی بندگانش برکت می دهد، اظهار کرد: 
خوشبختانه مردم ایران و یزد این ویژگی را دارند 
به طوری که در شرایط کرونا نیز آن را به وضوح 
مشــاهده کردیم.امام جمعه یزد در پایان نیز به 
 دســت اندرکاران حوزه فرهنگی و گردشگری

  اســتان توصیه کرد: یــزد برنــد دارالعباده و 
دار العلم بودن دارد و بسیاری از گردشگران به 
همین دلیل یزد را مقصد گردشگری و دارالامن 

خود می دانند لذا باید مواظب باشیم که این برند 
را از دســت ندهیم و به نحــوی برنامه ریزی 
شود که اخاق اسامی در ایام نوروز و مناطق 

گردشگری استان رعایت شود.

امام جمعه یزد :

یزد دارالامن گردشگران باشد 

 علیرضا حائری زاده ســرویس استان ها // معاون 
و  گردشگری  میراث فرهنگی،  کل  اداره   گردشگری 
صنایع دستی استان یزد با اشاره به امکان اقامت در 
خانه های مسافر به  عنوان یکی از ظرفیت هایی که در 
ایام نوروز مورد استقبال مسافران و میهمانان نوروزی 
قرار می گیــرد، از صدور مجوز موقت برای خانه های 

مسافر در یزد خبر داد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ هما خورشیدی ضمن اعام 
این خبر گفت: در آستانه نزدیک شدن به ایام سال نو، تمامی 
ظرفیت ها و امکانات اقامتی و پذیرایی استان برای استقبال 
از هم وطنان عزیز مهیا شده و مردمان دیار دارالعباده و خطه 
کویری ایران آماده پذیرایی از میهمانان خود هستند.وی در 

ادامه به امکان اقامت در خانه های مسافر به  عنوان یکی از 
ظرفیت هایی که در ایام نوروز مورد اســتقبال مسافران و 
میهمانان نوروزی قرار می گیرد، اشاره  و عنوان کرد: اداره 
کل میراث فرهنگی با همکاری جامعه هتلداران اســتان 
طی چند سال گذشته مبادرت به ساماندهی و ارائه مجوز 
بهره برداری به این گونه واحدها کرده و مسافران می توانند 
از واحدهایی که نسبت به اخذ مجوز اقدام کرده اند و دارای 

پروانه بهره برداری هستند، استفاده کنند.خورشیدی ادامه 
داد: از ۲۵ اســفندماه سال جاری لغایت ۲۵ فروردین ماه 
۱4۰۱، مجوز یک ماهه برای خانه های مســافر موقت با 
هدف افزایش ظرفیت اسکان در ایام نوروز صادر می شود.
وی با اشــاره به تمدید مجوز واحدهــای مجاز، افزود: 
هم اکنون در اســتان ۱4۰ واحد خانه مســافر ثابت فعال 
هستند و مسافران و هم وطنان عزیزی که به این استان سفر 

می کنند باید برای استفاده از امکانات اقامت در خانه های 
مسافر، صرفاً به واحدهای دارای مجوز مراجعه کنند.معاون 
گردشگری اداره  کل میراث فرهنگی استان با بیان این که 
بســیاری از خانه ها بدون اخذ مجوز و هماهنگی لازم، 
به طور غیرقانونی نسبت به اسکان مسافران اقدام می کنند که 
این امر مخاطراتی را برای میهمانان و مالکین در پی خواهد 
داشــت، گفت: اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دستی استان بر اساس ضوابط نسبت به اعطای مجوز 
موقت اقدام کرده و در صورت مشاهده هرگونه تخلف در 
این خصوص و اسکان مسافران بدون مجوز، از طریق اداره 
نظارت بر اماکن عمومی و مراجع قضایی با این گونه افراد 
و واحدها برخورد خواهد کرد.صدور مجوز موقت برای 

خانه های مسافر از طریق شرکت توسعه گردشگری واقع 
در خیابان مسجد جامع یزد انجام می شود.

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها // استاندار 
یزد گفت: وظیفه مدیران اســتان ایجاد توازن و 
تعادل در بین مناطق مختلف است به گونه ای که 
خروجی جلسات و تصمیم ها باید عدالت باشد؛ از 
این رو می طلبد مسائل و مشکلات مناطق کمتر 

برخوردار در رأس پیگیری ها باشد. 
   به گزارش خبرنــگار دریا ، مهران فاطمی در قالب 
سفرهای شهرستانی خود پس از بازدید از نقاط مختلف 
بخش گاریزات شهرستان تفت در کارگروه توسعه این 
بخش، افزود: نظام مقدس جمهوری اسامی در سالیان 
گذشــته خدمات زیادی را ارائه کرده است ولی برای 
رسیدن به نقطه مطلوب راه طولانی در پیش داریم.وی 

ادامه داد: گاریزات در لیست مناطق کم برخوردار قرار 
ندارد ولی بر اساس مشــاهدات، تفاوتی با مناطق کم 

برخوردار ندارد.
  اســتاندار یزد با بیان اینکه مســوولان اســتان باید 
پاســخگو یک میلیون و ۲۰۰ هزار نفر جمعیت استان 
باشند و مسئولیت سنگینی بر دوش آنها است، تصریح 
کرد: ما پذیرفته ایم که مشکات و مسائل مردم را حل 

کنیم و این کار با شــیوه های مرسوم انجام نمی شود.
وی اضافــه کرد: مدیریت کارتابلی و جلســه ای اگر 
منجر به نتیجه نشــود فایده ای ندارد؛ یک مدیر باید 
هم اداره خود را مدیریت کند، هم در بین مردم باشــد 
و هــم از تهران گرفتن بودجه و اعتبار را پیگیری کند.
فاطمی تأکید کرد: ما مسئولان باید به عنوان نمایندگان 
دولت، اگر قول و وعده ای می دهیم به آن عمل کنیم و 

گزارش آنها را ارئه دهیم و اگر قولی عملی نمی شود، 
صادقانه و شــفاف آن را به مردم بگوییم.وی ادامه داد: 
باید برای طرح ها توجیه قوی بیاوریم و با استفاده از 
ظرفیت نمایندگان استان در مجلس شورای اسامی، 
سهم استان را از اعتبار ملی افزایش دهیم.استاندار یزد 
تأکید کرد: دولت سیزدهم مدیران تحولی می خواهد تا 
مشکاتی که ۱۰، ۲۰ سال است بر روی زمین مانده و 

حل نشده را، برطرف کنند.تأمین پرستار و پزشک برای 
مرکز جامع سامت این بخش، ساخت میدان ورودی 
روســتای کهدوئیه، مرمت آسفالت دهشیر به کهدوئیه، 
ساماندهی سه راهی رشــکوئیه و سه راهی فخرآباد، 
احداث میدان گاریزات، مرمت دو پل مسیر کهدوئیه به 
مرتاضیه، احداث میدان شهید سلیمانی شهر بخ، ارتقاء 
ایستگاه راه آهن گاریزات به مسافربری، احداث مجتمع 
دامداری در این بخش و تکمیل نوســازی هنرستان 
سیدالشهداء از جمله مهمترین مصوبات کارگروه توسعه 
بخش گاریزات شهرستان تفت بود.مرکز شهرستان ۵۰ 
هزار نفری تفت در ۲۰ کیلومتری جنوب غربی شــهر 

یزد قرار دارد.

معاون گردشگری یزد خبر داد

صدور مجوز موقت برای خانه های مسافر در یزد 

استاندار یزد: 

مشکلات مناطق کمتر برخوردار در رأس پیگیری ها باشد

آغاز ساخت مدرسه اوتیسمی ها در کرمان 
 آرزو توکلی ســرویس اســتان ها // عملیات ساخت مدرسه 
دانش آموزان اوتیسم در شهر کرمان طی مراسمی روز جمعه 
با حضور شماری از مســئولان و نیز دانش آموزان اوتیسم و 

خانواده هایشان آغاز شد. 
  به گزارش خبرنگار دریا ، احداث این مدرسه در قالب پویش 
کرمان دانا )همکاری اتــاق بازرگانی و بخش خصوصی( و با 
مشارکت شرکت راهسازی و ســاختمانی ۱۱۵ درمساحت ۲ 
هزار و ۵۰۰ مترمربع واقع در خیابان ســپه شهر کرمان درحال 
انجام اســت.مدیرکل نوسازی مدارس استان کرمان در حاشیه 
این مراسم گفت که براســاس برنامه سازمان نوسازی مدارس 
کشور در هر استان باید یک مدرسه ویژه دانش آموزان اوتیسم 
ساخته شــود.رضا هدایتی خاطرنشان کرد: با توجه به شرایط 
و نــوع معلولیت این دانش آمــوزان ابعاد کاس برای پذیرش 
 حداکثــر ۱۲ تا ۱۵ نفر طراحی شــده و تعــداد ۱۸ کاس با 
 فضا های جنبی شامل گفتار درمانی و کار درمانی پیش بینی 

شده است.
   مدیرکل نوسازی مدارس کرمان گفت: البته این مراسم شروع 

ساخت به صورت نمادین برگزار شده زیرا فوندانسیون پروژه 
نیز تاکنون اجرا شده است.استاندار کرمان نیز در این مراسم با 
تشــکر از همه متولیان ساخت این مدرسه اظهارامیدواری کرد 
که این کارهای خیر تداوم داشــته باشد.علی زینی وند افزود: 
امیدواریم بتوانیم یک محیط در شــان این خانواده ها بنا کنیم.  
وی اظهارداشــت: احداث این مدرسه مقدمه ای باشد در بحث 
مناسب ســازی فضاهای شهری، سازمانی، آموزشی و غیره تا 
طراحی سازه و معابر به گونه ای باشد که همه شهروندان جامعه 

منتفع شوند.
  رئیس اتاق بازرگانی کرمان نیز در این مراســم با بیان اینکه 
قرار است بهترین مدرسه اتوتیسم کشور در کرمان ساخته شود 
اظهارداشت:  مدرن ترین مرکز نابینایان و ناشنوایان نیز تا چند 
ماه آینده در کرمان  افتتاح خواهد شد.در این مراسم اعام شد 
که از جمله بهانه ها و جرقه های ساخت این مدرسه براساس 
گزارش سایت خبری کرمان نو بوده است؛ همچنین در پایان این 
مراسم هدایایی به دانش  آموزان اوتیسم اهدا شد.هزینه ساخت 

این مدرسه حدود ۲۰۰ میلیارد ریال اعام شده است.

طرح :
فرامرز جهانورد

آرزو توکلی سرویس استان ها // استاندار 
کرمان می گوید که اجرای طرح های حوزه 
تکمیل  و  احــداث  جمله  از  آبخیزداری 
سیل بندها در این استان برای جلوگیری 
از سیلاب به صورت اضطراری و با تامین 

اعتبارات ویژه در حال انجام است. 
    به گزارش خبرنگار دریا ؛  علی زینی وند که در 
برنامه های نخســتین روز هفته منابع طبیعی 
امســال در اســتان وقــت گذاشــت و در 
آییــن های مرتبــط در اطراف شــهر کرمان 
 شــرکت کرد، روز جمعه خود را نیز به دیگر 
طرح های مشــابه در اطراف شهر ماهان در 
شهرستان کرمان اختصاص داد.  وی صبح روز 
جمعه عازم شــهر ماهان شد؛ شهری زیبا و با 
آب و هوای دلنواز در مســیر جاده کرمان – 
بم که یک قنات ثبت جهانی گوهرریز نیز در 

آن وجود دارد.اگرچه افتتاح چند بند ســنگی 
و خاکی در حوضه آبریز مشــرف به شــهر 
ماهان توســط استاندار انجام شد اما بازدید از 
 وضعیت حوضه های آبریز و چگونگی اجرای 
طرح ها چندین ســاعت از وقت وی و هیات 
همراه را گرفت تا از نزدیک در جریان جزییات 
امور نیز قرار گیرند.افتتاح این طرح ها و بازدید 
از آنها درحالی و درشــرایطی است که در دو 
نوبت سیل دیماه امسال شاهد خسارت های 
ســنگین ســیل در نقاط مختلف استان بویژه 
جنوب کرمان بودیم و مســئولان بارها تاکید 
کردند اگر طرح های کنترل سیاب بخوبی طی 
ســال های اخیر انجام و از تغییر کاربری ها و 
دستکاری در طبیعت جلوگیری شده بود اینهمه 
خسارت را امروز شاهد نبودیم.استاندار کرمان 

امروز در جریان افتتاح چند طرح آبخیزداری 
در بخش ماهان به این موضوع هم اشــاره و 
تاکید کرد که تخصیص اعتبارات برای اجرای 
طرح هــای آبخیزداری و کنترل ســیاب با 
اولویت و به صورت ویژه در دستور کار است.
زینی وند حتی گفت که اوایل ســال آینده در 
جلسه ای با حضور نمایندگان مجلس در تهران 
با حضور وزیران جهاد کشــاورزی و کشور 
ایــن موضوع مهم را در دســتور کار پیگیری 
 قرار خواهد داد تا زنجیــره تامین اعتبار این 
طرح ها دچار مشکل یا وقفه نشود. استاندار 
کرمان در مراســم افتتاح چهار بند سنگی – 
ماتی و ۲ بند خاکی حوضه آبخیزداری ماهان 
با اشاره به پدیده مهم فرونشست زمین و کاهش 
منابع آبی در استان و با یادآوری این نکته مهم 
که دشــت های اطراف ماهان و شهرســتان 
 کرمان آب شــرب مناطق مختلــف را تامین 
می کنند گفــت: باید هر چه زودتر طرح های 
آبخیزداری و سیل بندی در این مناطق احداث 

شود. 
*  اقدامات قابل تقدیر منابع طبیعی کرمان

  زینی وند در ادامــه تاکید کرد: منابع طبیعی 
در احداث ســیل بندها در حوضه های آبریز 

مطالعات و کارهای بســیار خوبی را درکرمان 
انجام داده اســت و باید به صورت ویژه مانع 
ســیاب های شــدید در این مناطق شد.وی 
افزود: فرونشست زمین و در واقع کاهش منابع 
آبی از جمله مواردی است که باید به آن توجه 
 ویژه شــود بنابراین به صورت اضطراری باید 
طرح های آبخیزداری و سیل بندی در این مناطق 
احداث شود و ما هم به صورت جدی اعتبارات 
ویژه این را به این موضوع اختصاص داده ایم.

استاندار کرمان تصریح کرد: با تکمیل این کارها 
هم خطر سیاب از دشت ها رفع می شود و هم 
 ذخایر آب زیرزمینی  به شکل مناسب تقویت 

می شود.
   وی همراهــی گروه های محیط زیســتی و 
مــردم را در این عرصه بســیار مهم ضروری 
دانســت و گفــت: مکان هایی کــه اراضی ، 
اماکن و مستثنیات مردم در حوزه سیل هست 
کارشناسی خواهد شد تا اقدامات لازم در این 
زمینه انجام گیرد؛ در این زمینه تنها تقاضای ما 
این هست که نهایت همکاری انجام شود تا کار 
بسرعت انجام شود.زینی وند همچنین از برنامه 
تشکیل جلسه نمایندگان کرمان در ابتدای سال 
جدید در ســطح تهران خبر داد و گفت: یک 

جلســه هماهنگی با وزیر کشور و وزیر جهاد 
کشاورزی برگزار می کنیم و امتیازات ویژه ای 
نیز برای تکمیل سیل بندهای جنوب استان و 

شمال استان در نظر می گیریم.
*  پای صحبت متولی آبخیزداری کرمان

  در ادامه این برنامه مهدی رجبی زاده مدیرکل 
منابع طبیعی و آبخیزداری اســتان کرمان نیز 
گفت: به منظور مدیریت روان آب و جلوگیری 
از بروز سیل در منطقه ماهان و همچنین شهر 
کرمان مطالعــات حوضه آبخیز جنوب غربی 
شهر ماهان در وسعتی معادل ۲۹ هزار هکتار 
انجام شده اســت.وی افزود: امروز چهار بند 
ســنگی - ماتی با اعتبار حدود ۲۰ میلیارد 
ریال در بالادســت روستای کهنوج ماهان به 
بهره برداری رسید.رجبی زاده در ادامه بازدید 
در محل بندهای خاکی حوضه شهری ماهان 
که در ســیل سال ۹۸ آسیب جدی دیده بودند 
گفت: این بندها توسط اداره کل منابع طبیعی با 
هزینه حدود ۲۰ میلیارد ریال از محل اعتبارات 
منابع طبیعی مورد بازسازی قرار گرفته اند.وی 
خاطرنشــان کرد: به منظور مدیریت روان آب 
در این حوضه در سال گذشته مطالعات مدنظر 
انجام گرفته و با حمایت استانداری کرمان و از 

محل اعتبارات شرکت ملی مس احداث یک 
ســیل بند بزرگ به طول ۲ هزار و ۵۰۰ متر و 
۲ بند خاکی دیگر در دستور کار قرار گرفت.

مدیــرکل منابع طبیعی و آبخیــزداری کرمان 
 همچنین گفت: تاکنون 4۰ میلیارد تومان برای 
ســیل بندی که نقش مهمی در کنترل سیل و 
محفوظ داشــتن اراضی کشاورزی حد فاصل  
جاده قدیم ماهــان و اتوبان هفت باغ  خواهد 

داشت هزینه شده است.
  رجبی زاده با بیان اینکه برای تکمیل این سیل 
بندها که مطالعات آنها انجام شــده حداقل به 
۱۰ میلیارد تومان اعتبار دیگر نیاز است تاکید 
کرد: با توجه به اهمیت موضوع  اســتاندار و 
نمایندگان کرمان در تامین اعتبار درخواستی 
قول مســاعد را دادند. وی افــزود: در بازدید 
امــروز برای پروژه هایی که مــورد بازدید یا 
افتتاح قرار گرفت حــدود ۱۰۰ میلیارد ریال 
هزینه درنظر گرفته شده است.در پایان برنامه 
بازدید از این طرح های آبخیزداری،  استاندار 
کرمان و هیات همراه در جمع اعضای ســمن 
کنگره 6۰  حضور یافتند و به مناســبت هفته 
منابع طبیعی  نهالی در محل حوضچه  بندهای 

احداثی غرس کردند.

استاندار کرمان: 

طرح های آبخیزداری و کنترل سیل را به صورت اضطراری انجام می دهیم

حسن سیلاوی سرویس استان ها // رئیس سازمان    
انرژی اتمی ایران با بیان این که آژانس بین المللی 
انرژی اتمی بر اساس قوانین و مقررات نمی تواند 
با نفوذ و ارتباطات سیاســی، روابط ما را خارج از 
چارچوب قوانین و مقررات کنترل کند و به ما اتهام 
بزند، گفت: هرگز اجازه نخواهیم داد تا با این گونه 
شیطنت ها و نفوذ صهیونیست ها به ایران اتهام 

بزنند. 
    بــه گزارش خبرنــگار دریا ؛ محمد اســامی در 
حاشــیه همایش روز ملی راهیان نور که در اردوگاه 
شهید باکری خرمشهر برگزار شد در جمع خبرنگاران، 
اظهارکــرد: دفاع مقدس یک مکتب اســت و صفات، 

بینش، رویکرد و کارکردهــای که دوران دفاع مقدس 
داشت، موجب اقتدار آفرینی و عزت ملت ایران اسامی 
شــد. معاون رئیس جمهور با بیان این که دفاع مقدس 
نهالی برای انقاب اسامی شد تا با الگوگیری و شیوه 
 مدیریتی آن بتوانیم کشور خود را در مسیر ایجاد خلق 
مولفه های اقتدار قرار دهیم، گفت: روز ملی راهیان نور بسیار 
 ارزشمند است و این روز از این بابت ارزشمند محسوب 

می شود که هرگز مکتب دفاع مقدس نباید به فراموشی 
سپرده شــود.وی همچنین بیان کرد: باید از جنگ به 
عنوان یک واقعه سرزمینی یاد شود زیرا تفکرات انقاب 
اســامی در دفاع مقدس موجب شد تا با این تفکر به 
لطف الهی و به همت کســانی که در این انقاب نقش 
آفرینــی کردند، امروز به عنوان یکــی از قدرت های 
دفاعی جهان باشــیم. اسامی گفت: خوشبخانه امروز 

صنعت دفاعی کشــور ما روز افزون رشد کرده است 
و توانســته ایم پتانســیل ها و ظرفیت های خود را با 
تاسی از این مکتب و با تاش شهدای هسته ای توانایی 
هسته ای داشته باشیم.رئیس سازمان انرژی اتمی ایران 
با بیان این که آژانس بین المللی انرژی اتمی بر اساس 
قوانین و مقررات نمی تواند با نفوذ و ارتباطات سیاسی، 
 روابط ما را خارج از چارچوب قوانین و مقررات کنترل

 کند و به ما اتهام بزند، ادامه داد: تاش ما این اســت 
که اجازه ندهیم و هرگز اجــازه نخواهیم داد تا با این 
گونه شــیطنت ها و نفوذ صهیونیست ها به ایران اتهام 
بزنند.  همچنین ســردار نادر ادیبی دبیر ستاد مرکزی 
راهیان نور کشــور با اعام آمادگی مناطق عملیاتی و 
یادمان های دفاع مقــدس برای میزبانی از کاروان های 
راهیان نور، اظهار کــرد: تاکنون بیش از ۳۰ هزار زائر 
از مناطق عملیاتی دفاع مقدس در خوزســتان بازدید 
کــرده اند و همه یادمان ها و مناطق عملیاتی جنوب با 
رعایت دستورالعمل های بهداشتی از آمادگی لازم برای 
میزبانی شایسته از کاروان های راهیان نور سراسر کشور 

برخوردار هستند.

رئیس سازمان انرژی اتمی ایران : 

هرگز اجازه نخواهیم داد به ایران اتهام بزنند
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بانوی دریا

آشپزی

شب های خنک پاییز و سرد زمســتان را می توان با تهیه یک سوپ 
خوشمزه پنیری مثل سوپ گوجه با پنیر چدار آرام و گرم کرد. 

 این سوپ خوشمزه از آن دسته سوپ هایی است که خیلی آسان و سریع 
تهیه می شود و مناسب افرادی است که می خواهند تند و سریع یک شام 
ساده برای خانواده تهیه کنند و سریع پاسخ سوال همیشگی ذهن شان را 

که »حالا شام چی بپزم« است بدهند.
  مواد لازم برای تهیه سوپ گوجه با پنیر

گوجه فرنگی)پوست کنده ( ....................... هشت عدد
آب مرغ ...................................................پنج فنجان
پنیر چدار )خرد شده( ............................... سه فنجان
رب گوجه فرنگی .................................. به مقدار لازم
جعفری خشک .............................. یک قاشق چای خوری
برگ ریحان خشک ......................... یک قاشق چای خوری
ترخون خشک ......................... یک دوم قاشق چای خوری
آویشن خشک ..................................... به مقدار لازم
نمک و فلفل ........................................ به مقدار لازم

  طرز تهیه سوپ گوجه با پنیر چدار
* مرحله اول

برای تهیه ســوپ گوجه پنیری، ابتدا گوجــه فرنگی ها را در مخلوط کن یا 
غذاساز پوره کنید تا یکدست شود. سپس آنها را در یک قابلمه متوسط بریزید 

و بگذارید با حرارت متوسط رو به پایین بپزند.
* مرحله دوم : در یک قابلمه دیگر به آب مرغ که در حال گرم شدن است، 
پنیر چدار و رب گوجه فرنگی را اضافه کرده و خوب مخلوط کنید. در همین 
زمان برای طعمدار کردن این مخلوط جعفری، ریحان، ترخون، آویشن، نمک 

و فلفل را به این مواد اضافه کنید.
* مرحله ســوم : مخلوط بالا را به گوجه های پوره شده که روی حرارت 
هستند اضافه کنید و اجازه دهید ۳۰ دقیقه بجوشند. در این زمان مرتب آن را 
هم بزنید تا پنیر به خوبی در آن آب شده و یکدست شود و طعم مواد به خوبی 

با هم مخلوط شوند. غذای سالم شما آماده است.
  فوت وفن های تهیه سوپ گوجه پنیری خوشمزه

اگر می خواهید ســوپی خامه ای داشته باشید، می توانید مقدار آب مرغ آن را 
نصف کرده و به جای نیم دیگر آن شیر جایگزین کنید.پنیر چدار که یک پنیر 
با هضم آسان است. یکی از مقوی ترین پنیرهای موجود است. این پنیر سرشار 
از کلسیم، پروتئین و فسفر است.اگر دوست دارید پنیر داخل این سوپ دیده 
نشود، می توانید پنیر چدار را قبل از اضافه کردن خوب رنده کنید.برای آن که 
سوپ گوجه متفاوت تر و با مخلفات بیشتری داشته باشید می توانید به آن هویج 
یا کرفس خرد شده هم اضافه کنید تا سوپتان غلیظ تر شود. اگر از سوپ گوجه 
خوشتان آمد می توانید سوپ گوجه فرنگی خوشمزه خامه ای و سوپ عدس 

و گوجه فرنگی را هم تست کنید.

سوپ گوجه با پنیر چدار 

هنگام مصرف داروهای شیمیایی باید مواظب نوع تغذیه خود نیز باشید. 
غذاها می توانند با داروها تداخل ایجاد کنند.

غذاها می توانند با داروها تداخل ایجاد کنند و بر میزان جذب تأثیر بگذارند. حتی 
در برخی موارد، می توانند تأثیر داروها را تغییر دهند و مشــکلات جدی برای 

سلامتی ایجاد کنند. 
* تداخل غذا با دارو؛ تاثیر رژیم غذایی بر عملکرد داروها

  رژیم غذایی شما می تواند اثربخشی داروها را تغییر دهد. حتی گاهی یک نوشیدنی 
داغ می تواند نحوه عملکرد داروی شــما را تغییر دهد و احتمالاً سلامت شما به خطر 
بیفتد. نمک و آب میوه های به ظاهر بی ضرر نیز می توانند عملکرد دارو را کاهش داده 
یا تغییر دهند.تداخلات غذا و دارو معمولاً از طریق ۳ نوع مکانیسم مختلف رخ می دهد. 
غذا می تواند:_ سرعت و میزان جذب دارو را افزایش دهد._ سرعت و وسعت جذب 
را کاهش دهد._ یا اثر دارویی مستقیم داشته باشد.به عبارت دیگر، دارو ممکن است 
با تغییر متابولیسم اثری متفاوت با هدف دارو داشته باشد. غذاها می توانند بر داروهای 
تجویزی و همچنین داروهای بدون نســخه تأثیر بگذارند.در ادامه به معرفی برخی از 

مهمترین غذاها و داروهایی که هرگز نباید با هم مصرف شوند، اشاره شده است.
* غذاهای اسیدی و فرآورده های لبنی با آنتی بیوتیک

  غذاهای اســیدی با مصرف زیاد کافئین، مانند قهوه، می توانند اثربخشی آنتی 
بیوتیک هایی مانند پنی سیلین را کاهش دهند. اگر پنی سیلین مصرف می کنید، 
گوشت، مرغ، قهوه، شربت ذرت و محصولات اسیدی حاوی قند را یک ساعت 
قبل یا دو ساعت پس از خوردن دارو، مصرف کنید.مصرف لبنیات همزمان با آنتی 
بیوتیک ها، باعث کاهش اثربخشی آن ها می شود. اگر می خواهید لبنیات مصرف 

کنید، دو ساعت قبل و بعد از مصرف آنتی بیوتیک ها صبر کنید.
* از تداخل غذا با دارو؛ پنیر و سویا با داروهای ضد افسردگی

  اگر از مهارکننده های مونوآمین اکسیداز استفاده می کنید، از مصرف پنیر خودداری 
کنید. آن ها برای درمان افسردگی و اختلالات اضطرابی استفاده می شوند و ممکن 
است به غذاهای غنی از تیرامین موجود در پنیرهای رسیده واکنش نشان دهند. 
مخلوط کردن مهارکننده های مونوآمین اکسیداز با غذاهای حاوی تیرامین، مانند 
پنیر یا غذاهای تخمیر شده یا اسیدی، می تواند فشار خون را به سطوح خطرناکی 
برساند.سایر غذاهای غنی از تیرامین عبارتند از سس سویا، توفو، میسو، لوبیا، کلم 

ترش، الکل، آووکادو، موز و کشمش.
* روغن ماهی و اسفناج با رقیق کننده های خون

  داروهای ضد انعقاد )رقیق کننده های خون( از تشکیل لخته های خون جلوگیری 
می کنند. برخی از غذاها اثربخشی آن را کاهش می دهند، در حالی که برخی دیگر 
زمان لخته شدن و خطر خونریزی را افزایش می دهند.به عنوان مثال، روغن ماهی 
برای قلب مفید اســت، اما دارای اثر خفیف لخته شدن خون است. سبزیجات با 
برگ سبز تیره و سایر غذاهای حاوی ویتامین K می توانند لخته شدن خون را 
افزایش دهند؛ بنابراین در هنگام استفاده از رقیق کننده های خون، از اسفناج، کلم 

بروکلی، کلم پیچ، چغندر و کلم پیچ خودداری کنید.
* از تداخل غذا بــا دارو؛ گریپ فروت و پرتقال با کاهش دهنده 

کلسترول
  اگر از استاتین های کاهش دهنده کلسترول استفاده می کنید، صبح ها به جای گریپ 
فروت از میوه های دیگر استفاده کنید. نوشیدن همزمان آب گریپ فروت و مصرف 
استاتین باعث تجمع دارو در بدن می شود. گریپ فروت تجزیه دارو را کند می کند 
و باعث مشکلات مختلف سلامتی می شود.پرتقال نیز می تواند تأثیر مشابهی داشته 
باشد. آسیب کبدی و در موارد نادر، آسیب شدید کلیه و عضله ممکن است رخ دهد.

* جایگزین های نمک با کاهش دهنده فشار خون
  اگر از مهارکننده های آنزیم مبدل آنژیوتانســین )مهارکننده های ACE( برای 
کاهش فشار خون خود استفاده می کنید، نباید به جای سدیم از نمک های پتاسیم 
استفاده کنید.زیرا مهارکننده های ACE نیز باعث حفظ پتاسیم در بدن می شوند. 
این باعث ایجاد سطوح بالایی از پتاسیم می شود که به طور بالقوه می تواند منجر 

به آریتمی قلبی )آریتمی( شود.

چرا مردان در خانه تکانی مشارکت نمی کنند؟ 
یک مشاوره خانواده می گوید: زنان ذهنی جزئی نگر 
و مردان ذهنی کلی نگر دارند؛ به همین خاطر مفهوم 

تمیزی از نظر زنان با مردان متفاوت است.
   چند ماه پیش خبر اختلاف یک زن و شوهر روسی 
بر ســر نظافت منزل خبرساز شــد. این زوج بر سر 
نظافت منزل با هم درگیری داشته اند، در نهایت هم این 
درگیری با ضربات چکش زن به سر همسرش پایان 
یافت. مهتم ادعا کرده بود که درگیری های مداوم بر سر 
نظافت خانه آنقدر او را کلافه کرده بود که روز حادثه 
با چکش به ســر، گردن و دنده های همسرش ضربه 
وارد می کند، اما خوشبختانه مرد از حمله جان سالم به 
در می برد و به بیمارستان منتقل می شود.این مشاجره ها 
اینجا به پایان رسیده است، چرا که این زن مجبور است 
۱۰ ســال آینده را در زندان به سر ببرد. مشابه چنین 
درگیری هایی بر ســر نظافت خانــه به خصوص این 
روزها که در ایام خانه تکانی به سر می بریم، کم نیست؛ 
زنان و مردان زیادی هستند که نظم در خانه برای آن ها 
به منشاء درگیری دائمی روزمره تبدیل شده است، اما 
دلیل اینگونه اختلافات چیست و چگونه می توان آن ها 

را حل کرد؟
  معیار متفاوت زنان و مردان در مفهوم تمیزی

   زنان معمولاً شکایت می کنند که شریک زندگیشان 
به نظافت خانه و زحماتی که ما برای مرتب نگه داشتن 
خانه انجام می دهیم، اهمیت نمی دهند و مردان اغلب 
این دلخوری را دارند که حتی نمی دانند چه اشتباهی 
انجام می دهند. برخی از مردان سعی می کنند معیارهای 
شــریک زندگی خود را برای تمیزی و نظم برآورده 
کنند، اما در بســیاری از موارد شکست می خوردند 
و نمی توانند رضایت همسرشــان را به دست آورند. 
نتیجه واضح از این شکست نشــان می دهد که افراد 
مختلف معیارهای متفاوتی برای مفهوم »تمیزی« دارند.  
»معصومه حاتمی« فوق دکترای روانشناسی سلامت و 
مشاور خانواده دراین باره توضیح می دهد: »ذهن زنان 
و مردان از نظر ســاختاری متفاوت است. زنان ذهن 
جزئی نگری دارند، اما مردان ذهن کلی دارند، به همین 
خاطر مفهوم تمیزی از نظر زنان با مردان متفاوت است؛ 
البته در هر جنسی ما استثناء هم داریم، برخی مردان 

بســیار تمیزند و برعکس برخی زنان بسیار نامرتب 
هســتند، اما ما در روانشناســی همیشه درباره کلیت 
آدم های جامعه صحبت می کنیم؛ زنان ساختار ذهنشان 
جزئی نگر است و به خاطر همین مسئله آن ها بیش از 

مردان به تمیزی و نظافت اهمیت می دهند.«
  نظریه های متفاوت درباره نظم

   درباره نظم دو نظریه وجود دارد: نظم فضایی و نظم 
هندســی. »دکتر حاتمی« در این باره می گوید: »نظم 
فضایی به معنای مرتب بودن فضای خانه است یعنی 
لباس به جالباســی آویزان باشد، داخل سینک ظرف 
کثیف نباشــد، کفش دمِ درِخانه پرت نشده باشد و... 
معمولاً آدم ها در نظم فضایی تقریباً یکســانند، اما باز 
زنــان در نظم فضایی دقت بیشــتری دارند. در خانه 
تکانی عید خانم ها در کنار نظم فضایی به نظم هندسی 
هم اهمیت می دهند؛ نظم هندسی به معنای قرینه کردن 
است یعنی لیوان بلندها باید عقب کابینت چیده شود و 
لیوان کوتاه ها جلو، بشقاب های قرمز یک طرف کابینت 
و بشــقاب های آبی طرف دیگر و... پژوهش ها نشان 
داده که نظم هندسی در بین خانم ها وراثتی است و اگر 
یک خانم در خانواده اش نظم هندسی را تجربه نکرده 
باشد، هرگز نخواهد توانست در زندگی مشترک نظم 

هندسی را اجرا کند.«
  دلیل اختلافات زناشویی در ایام خانه تکانی

  »جاشوا کولمن«، روانشناس و نویسنده کتاب »شوهر 
تنبل« معتقد اســت که مردان معمولاً در برابر کارهای 
خانه مقاومت نشــان می دهند که این مقاومت ممکن 
اســت از دوران کودکی شروع شــود. از سنین پایین 
مردان به دنبال قدرت و موقعیت هستند و ممکن است 
اســتقلال خود را با امتناع از انجام کاری که از آن ها 
خواسته شده، ابراز کنند. همین حس اقتدار و قدرت در 
مردان منجر به مقاومت برای انجام کارهای خانه و در 

نتیجه اختلاف بین زوجین می شود.
  »دکترحاتمی« با نگاه دیگری به این مسئله می گوید: 
»یکی از تفاوت های ساختاری ذهن زنان و مردان این 
اســت که مردان از جملات دستوری فرار می کنند و 
دوســت دارند رهبر باشند به همین خاطر وقتی شما 
با جمله دســتوری از او می خواهید کاری انجام دهد، 

مرد احســاس می کند اقتدار از او ســلب شده و در 
نتیجه مقاومت نشــان می دهد و همین مســأله زمینه 
بروز اختلافات را فراهم می کند. علاوه بر این، خانم ها 
در ایــام خانه تکانی توقع دارند که مردها دقیقاً همان 
حساسیت های آن ها را داشته باشند و می خواهند در 
این ایام نظم فضایی و هندســی خود را یکجا به مرد 
منتقل کنند و همین باعث ایجاد اختلاف در ایام خانه 

تکانی می شود.«
  نکته ای مهم تر از خانه تکانی

  »اهمیت بیش از اندازه به خانه تکانی ظاهری گاهی 
باعث می شــود تا ما خانه ذهنمان را کثیف کنیم یعنی 
گاهی حاضریم برای تمیز شدن خانه مان قهر، تحقیر، 
بداخلاقی و بددهنی کنیم.« این روانشناس با بیان این 
مطلب ادامه می دهد: »یک اشــتباهی که در فرهنگ 
جامعه وجو دارد این اســت که ما در اسفند ماه طبق 
رسوم باستان، برایمان خیلی اهمیت دارد که خانه مان 
را مرتب، تمیز و زیبا کنیــم، اما آیا تصمیم داریم که 
ذهنمان را هم زیباتر نشــان دهیم؟! آیا شده در پایان 
ســال که درباره تغییر دکوراســیون و خانه تکانی با 
همســرمان گفتگو می کنیم، درباره تحــول در بهبود 
روابطمان و اصلاح ویژگی های منفی در خودمان هم 
گفتگو کنیم؟! من معتقد هستم که در کنار خانه تکانی 

ظاهری باید خانه تکانی باطنی هم انجام دهیم.«
  پیشگیری از اختلافات بر سر نظافت خانه

  یکــی از دلایلی کــه مردها آنقدر که همسرشــان 
دوســت دارد در خانه کمک نمی کنند این اســت که 
زنان گاهی اوقات به آن ها این احســاس را می دهند 
که نمی توانند هیچ کاری را درست انجام دهند؛ بنابراین 
برای جلوگیری از ایجاد اختلافات در انجام کارهای 
خانه، قبل از اینکه کاری را به مرد محول کنید، این را 
در نظر داشته باشید که استانداردهای او ممکن است 
هرگز مطابق با اســتانداردهای شما نباشد. علاوه بر 
این، دکتر حاتمی به نکات دیگری برای جلوگیری از 
تعارضات و اختلافات بر سر نظافت خانه اشاره می کند 
و می گوید: »مردها علاقه مند به شیوه های آگاه سازی 
هستند پس اگر قرار است مرد در انجام کارهای خانه 
کمک کند بهتر اســت از قبل او را آماده کنید. مثلًا از 

اطلاع  او  به  اسفند  اواسط 
بدید که می خواهید 

نی  نه تکا خا
کنیــد و 

ن  آ

قسمت 
کارهایی  از 

توانایی  واقعاً  که 
انجام آن ها را ندارید مثل 

پاک کردن شیشه، باز کردن پرده ها، 
تمیز کردن دیوار، جا به جا کردن وسایل سنگین و... را 
به همسرتان پیشنهاد دهید و از او بپرسید که می خواهد 
از یک نیروی خدمات دعوت کند تا این کارها را انجام 
دهد یا خودش انجام تمایل به مشارکت در این کارها 

دارد؟«
  این کارشناس مســائل خانواده ادامه می دهد: »اگر 
توانایی مالی برای گرفتــن نیروی کمکی را ندارید و 
بنا بر این شــد که خودتان خانه تکانی را انجام دهید، 
حتماً از همسرتان درباره زمانی که وقت بیشتری دارد 
سوال کنید؛ اینگونه نباشد که روز قبل یا همان روز از 
او بخواهید کاری انجام دهد. یادتان باشد که مردها از 
لفظ »همین الان« بیزارند؛ بنابراین برای آنکه بر ســر 
خانه تکانی دچار مشکل و اختلاف با همسرتان نشوید 
اولاً زمان انجام کار را با همسرتان هماهنگ کنید، دوماً 
کارهایی که قرار است او انجام دهد را از قبل مشخص 

کنید.«

این رفتار مردان را از کار خانه 
فراری می دهد

حاتمی  دکتــر 
یــد  می گو

تجربه های 
باعث  تلخــی 
می شــود تــا مردان 
از کار و مشــارکت در خانه 
تکانی بیزار شــوند: »چیــزی که باعث 
شکاف عاطفی بین زن و مرد می شود، گفتار و رفتار 
اســت. هفت نوع رفتار مخرب وجود دارد که زنان با 
گفتن آن ها مرد را از کمــک در انجام کارهای خانه 
فراری می دهند، این گفتار و رفتارها عبارتند از: انتقاد، 

سرزنش، شکایت، غر زدن، تهدید، تحقیر و توهین.«
  کارها با همدلی پیش می روند

به گزارش همشهری ؛ حاتمی در پایان تأکید می کند: 
»خوب اســت خانه تکانی اتفاق بیفتد و در این امر 
همکاری اعضای خانواده وجود داشــته باشد، اما اگر 
این اتفاق هم نیفتاد به خاطرش زندگی را به کام خود 
و همســرتان تلخ نکنید. در ماه اسفند کارها سرعت 
بیشتری به خود می گیرند. در این زمان کم ممکن است 
شرایط شما را مستعد پرخاشگری کند. اما سعی کنید 
تا با همدلی دیگر اعضای خانواده را به مشــارکت در 
خانه تکانی دعوت کنید چرا که با نزاع و درگیری دل ها 

کدورت می گیرند و هیچ کاری پیش نمی رود.

ســرکه یکی از مؤثرترین موادی اســت که برای تمیز کردن 
شیرآلات به کار می رود.  در این مطلب ساده ترین روش استفاده 
از سرکه برای تمیز کردن شــیرآلات خانه تان را گفته ایم. با به 

کارگیری این روش شیرآلات برق می افتند.
  سرکه یکی از موثرترین موادی است که برای تمیز کردن شیرآلات 
به کار می رود.  این ماده در هر خانه ای پیدا می شــود و علاوه بر 
قدرت بالا در جرم گیری شــیرآلات، آسیبی به لایه آبکاری وارد 
نمی کند. مراحل تمیز کردن شیرآلات با سرکه به ترتیب زیر است:

۱- یک بطری اسپری را با سرکه سفید پر کنید.
۲- روی تمام سطح شــیرآلات و اتصالات آن، سرکه را اسپری 

کنید.
۳- پنج تا ۱۰ دقیقه صبر کنید تا سرکه جرم ها را در خود حل کند.

۴- با دستمال خشک و نرم شیر را خشک کنید.
* نحوه تمیز کردن شیرآلات طلایی با سرکه

- بهترین روش تمیز کردن شــیرآلات طلایی استفاده از 
محلول آب و سرکه است:

۱- ابتدا گرد و خاک روش شیر را با دستمال نخی تمیز کنید.
 ۲- آب و ســرکه را به نســبت برابر ترکیب کنید. حدود ۱ تا ۲ 

قاشق غذاخوری سرکه در ۲۰ میلی لیتر آب کفایت می کند.
۳- پارچه و یا اسفنجی تمیز را در محلول آب و سرکه بخیسانید و 

تمام سطح شیرآلات را به این محلول آغشته کنید.
۴- بســته به میزان رسوبات و یا لکه های روی سطح شیر، ۱۰ تا 

۱۵ دقیقه صبر کنید.
۵- شیر شیرآلات را با استفاده از یک دستمال نخی تمیز، خشک 

کنید. بهتر اســت برای جلوگیری از خش افتادگی سطح شیر از 
دستمال های زبر استفاده نشود.

   هنگام بــرق انداختن شــیرآلات، قاعدتاً اســتفاده از تمامی 
مواد شیمیایی که ماهیت خورندگی دارند، باعث وارد آمدن آسیب 
به لایه آبکاری شیرآلات می شود. به طور مثال شوینده های صنعتی 
که برای تمیز کردن سرویس های بهداشتی مورد استفاده می گیرند و 
یا اسید HCL یا همان جوهر نمک به دلیل قدرت بالای اسیدی 
خود می توانند به شدت به پوشش شیرآلات آسیب بزنند. استفاده 
از مایع ســفیدکننده مانند وایتکس و... که دارای خاصیت قلیایی 
)بازی( است نیز برای شستن شیرآلات مناسب نیست. این موارد 
نیز به جای براق کردن شــیرآلات، لایه آبکاری را دچار آسیب 

دیدگی می کنند.

روش درست 
تمیز کردن 

شیرآلات
 با سرکه 

تمیز کردن کفش ها گاهی به راحتی اتفاق نمی افتد اما 
این هم هم مانند سایر کارها ترفندهای خاص خود را 

دارد.
  به کفش هایتان کــه روی زمین پراکنده شــده اند یا در 
ردیف های مرتب جاکفشــی قرار گرفته انــد، نگاه کنید. 
روزهایی که کفش ها مشکی یا قهوه ای چرمی بود گذشته 
اســت و کفش ها در جنس ها و رنگ های مختلفی تولید 
می شــوند. اما چگونه می توان ظاهر آن ها را خوب نگه 
داشت تا کمی بیشــتر دوام بیاورند؟ در این مطلب شما با 
روش هایی آشنا می شــوید که به آسانی هر نوع کفشی و 

حتی دمپایی را تمیز کنید.
۱- کفش های پارچه ای

  کفش هــای پارچه ای در فصول گرم ســال طرفدارهای 
بیشتری پیدا می کنند؛ این پاپوش ها ممکن است صندل های 
بنددار، کفش های کتانی و یا تخت باشند. اما بدون توجه 
به سبک این کفش ها، پارچه بالاخره کثیف می شود.ممکن 
اســت در مورد شســتن کفش های پارچه ای در ماشین 
لباسشویی، مقالات آنلاین زیادی پیدا کنید اما این ایده بدی 
است! چرخش ماشین لباسشویی می تواند تهاجمی باشد، 
و نیروی گریز از مرکز آن در کنار اصطکاک آب متحرک، 
ممکن است باعث تاب برداشتن یا پاره شدن کفش شود.در 
عوض، سطوح پارچه ای کفش را با دست فقط با مقداری 
مواد شــوینده ظرفشویی، آب گرم، یک مسواک قدیمی و 

دستمال تمیز کنید. پارچه کفش را به آرامی بشویید. بیش 
از حد خیس نکنید و برای از بین بردن باقیمانده شوینده، 
کل کفش را با یک حوله کاغذی مرطوب شده با آب پاک 
کنید.در نهایت اجازه دهید کفش شما به دور از گرما و نور 

مستقیم خورشید خشک شود. 
  برای کمک به حفظ شــکل برخی از کفش ها، حوله های 
کاغذی خشک را در قسمت انگشتان پا یا پاشنه پا فرو کنید 
تا کفش کاملا خشک شود. کفش های مخمل را با رطوبت 
آب و مایع تمیز نکنید بلکه با یک فرچه نرم الیاف مخمل 
را بلند کنید و لکه ها را با یک حلال تمیز کننده خشک از 

بین ببرید.
۲- کفش های چرم طبیعی

 برای تمیز کردن کفش های چرم با پاک کردن هرگونه خاک 
روی سطح کفش شروع می کنیم. سپس با پارچه ای آغشته 
به محلول مســاوی از آب خنک و سرکه سفید لکه های 
نمک زمستانی را به راحتی پاک کنید. برای تامین چربی 
و شــفافیت روی کفش های چرم طبیعی، چه کفش های 
مجلسی یا غیررسمی، از یک واکس تجاری استفاده کنید. 
اگر واکسی ندارید که با رنگ کفشتان مطابقت داشته باشد، 
یک پارچه نــرم را با آب خیس کنید و آن را در مقداری 
جوش شیرین آغشته کنید. به آرامی محل خراشیده شده را 
مالش دهید و باقیمانده را با یک پارچه تمیز پاک کنید و 

اجازه دهید خشک شود.

۳- کفش های چرم مصنوعی
  کفش های چرم مصنوعی را با اسپری شیشه پاک کن بدون 

آمونیاک و الکل با یک پارچه نرم، دستمال بکشید.
۴- کفش های جیر و نوبوک

 نکته کلیدی برای داشــتن بهترین ظاهر کفش جیر یا هر 
کفشــی که سطح پوســتی دارد، مراقبت منظم است. این 
کفش ها باید تا حد امکان خشک نگه داشته شوند و پس از 

هر بار پوشیدن با یک برس نرم تمیز شوند تا گرد و غبار 
و خاک روی آن پاک شود.زمان برای از بین بردن لک این 
کفش ها طلایی است پس هر چه سریع تر لکه ها را رفع کنید. 
ابتدا به آرامی با مداد پاک کن مالش دهید و سپس فرچه 
بزنید تا سطح را بازیابی کنید. برای زدودن لکه های روغنی، 
روی محل پودر بچه یا نشاسته ذرت بپاشید تا روغن جذب 
شود. اجازه دهید پودر حداقل یک ساعت روی لکه بماند و 

سپس با برس پاک کنید. این کار را تا زمانی که تمام روغن 
جذب شود، تکرار کنید و سپس فرچه بزنید.اما اگر کفش 
نوبوک شما خیس شد، ابتدا آن را با یک حوله کاغذی یا 
پارچه پاک کنید تا رطوبت را جذب کند. اجازه دهید کفش 
به دور از حرارت مستقیم به طور کامل در هوا خشک شود. 

سپس فرچه بزنید تا پوست کفش را صاف کنید.
۵- کفش ورزشی

  بیشــتر کفش های ورزشی و تنیس را می توان به سادگی 
در ماشین لباسشــویی انداخت؛ البته از یک برنامه آرام و 
کوتاه استفاده کنید تا کفش ها آسیب نبینند. ابتدا کفش ها را 
در توری  یا کیسه پارچه ای بیندازید و سپس با کمک پودر 
لباسشویی بشویید. فراموش نکنید که ابتدا خاک و لکه های 
روغن را پاک کنید. هرگز کفش های ورزشی را در معرض 

حرارت بسیار زیاد خشک کن قرار ندهید.
      نکته: چکمه های پوستی اغلب دارای آسترهای برشی 
هســتند و برای کنترل قارچ و بو، بــه طور مرتب داخل 
چکمه ها را با پارچه ای آغشته به محلولی از شامپوی پشم 
و آب پاک کنید و ســپس با آب سرکه به نسبت مساوی 
بشویید. قبل از پوشــیدن، حداقل ۲۴ ساعت اجازه دهید 
چکمه ها در هوا خشــک شــوند. برای کنترل بو و قارچ 
قســمت داخلی کفش های ورزشــی هم از همین روش 
اســتفاده کنید. پاشیدن پودر جوش شیرین هم نقش بوگیر 

را دارد.

 ترفندهایى  

براى تمیز کردن 

انواع کفش 

همه مان عادات و رفتارهای روزانه ای داریم که مانع داشــتن 
پوســتی جوان، لطیف و زیبا می شــوند. در این مطلب از این 

رفتارها می گوییم.
  شاید کلی پول بابت کرم ها و لوسیون های گران قیمت خرج می کنید 
و روتین مراقبت از پوست ســفت و سختی هم دارید، اما نمی دانید 
که یک ســری از رفتارهای روزانه ما که ظاهراً بی ضررند در واقع 
می توانند تمام تلاش هایتان برای جوان و شاداب نگه داشتن پوست را 
خنثی کنند. هرچند ترک برخی از این عادت ها ساده نیست، اما اگر 
موفق شوید خدمت بزرگی به پوستتان خواهید کرد.در مورد مراقبت 
از پوست، حتی کوچک ترین چیزها نیز اهمیت دارند. در این مطلب از 

رفتارهای روزانه ای می گوییم که مانع این 
می شوند پوســتی جوان و 

لطیف و زیبا داشته 
باشید.

زیاد   *

ه  قهو
چــای  و 

نــگ  ر پر
می نوشید

  خیلــی از افراد نمی توانند روزی را بــدون قهوه تصور کنند، اما 
اگر اهل این هســتید که مکرراً طی روز قهوه بنوشید باعث می شود 
پوســتتان پیرتر به نظر برسد. زیرا قهوه ادرارآور است و بدنتان را تا 
حدودی دهیدراته می کند که نتیجه اش خشــکی پوست خواهد بود. 
پوست خشک و کم آب هم بی حال و چروکیده به نظر می رسد. اگر 
نمی توانید بدون قهوه ســر کنید، قهوه فوری بنوشید، چون نسبت به 
قهوه های معمولی که دم می کشند کافئین کمتری دارند و انتخاب بهتری 

برای افرادی اند که سعی دارند مصرف کافئینشان را کاهش بدهند.
* چشم هایتان را دائم می مالید

  بعد از ساعت ها کار و استفاده از چشم ها ممکن است مالیدن آن ها 
موقتاً احســاس خوبی به شــما بدهد، اما این عادت 
می تواند چشــم ها را قرمز کرده و پوســت 
اطراف آن را خشــک کند. پوست زیر 
چشــم بســیار نازک و حساس 
اســت و مالیدن آن ها می تواند 
به رگ هــای ظریف خونی 
زیر ســطح پوست آسیب 
زده و باعث تیرگی پای 
چشم شود. ضمناً مکرراً 
مالیدن چشم ها می تواند 
اطراف چشم ها  پوست 
را شُل کرده و بافت این 
قسمت را بکِشد و سبب 
چروک های  شدن  ظاهر 
پنجه کلاغی بشود که خیلی 
سخت می توانید از شر آن ها 

خلاص شوید.
* روی شکم می خوابید

    همه مــا مدل خوابیدن مــورد علاقه 
خودمان را داریم که به ما احســاس راحتی داده 

و کمک می کند ســریع تر به خواب برویم، اما برخی از این مدل های 
خوابیدن می توانند چین و چروک های ریزی روی صورت ایجاد کنند. 
وقتی روی شکم می خوابید، صورتتان به بالش فشرده می شود و در 
نتیجه خطوط عمودی روی پوست می افتد و از آنجا که هر شب این 
اتفاق تکرار می شــود، این خطوط و چروک نیز مرتباً تقویت شده و 

عمیق تر می شوند و حتی ممکن است دائمی شوند.
* از آرایش به عنوان ضد آفتاب استفاده می کنید

بســیاری از محصولات آرایشی دارای SPF هســتند، اما بازهم 
نمی توانند جای یک ضدآفتــاب باکیفیت را بگیرند. پرتوهای مضر 
UV عامل ۸۰ درصد از علائم پیری پوســت هســتند، از جمله 
چین وچروک ها و لکه های تیره پوست. استفاده روزانه از ضدآفتاب 
می تواند به طور مؤثر فرایند پیری پوست را کُند نموده و ظاهرشدن 

علائم پیری پوست را به تأخیر بیندازد.
* مرتب به لب هایتان زبان می زنید

  زبان کشــیدن به لب ها شــاید موقتاً آن ها را نرم و تر کند، اما در 
بلندمدت باعث می شود پوست ظریف لب ها ترک خورده و دهیدراته 
شود. بزاق دهان دارای آنزیم هایی است که می توانند لب ها را خشک 
کرده و به لایه دفاعی آن آسیب بزنند. برای اینکه در ترک این عادت 

به خودتان کم کنید همیشه همراهتان بالم لب داشته باشید.
*  از صابون های قالبی و قوی استفاده می کنید

هرچند بعضی از صابون های قالبی با رنگ و ظاهر جذابی که دارند 
می توانند حمامتان را زیباتر کنند، اما با پوســتتان مهربان نیســتند. 
صابون های قالبی اغلب دارای عناصری هستند که سطح pH پوست 
را مختل می کنند و باعث می شوند پوست چربی های طبیعی اش را از 
دست بدهد و خشــک و چروکیده شود. به  جای صابون های قالبی 
از پاک کننده ای ملایم تر استفاده کنید که مخصوص نوع پوست شما 

طراحی شده اند.
* شب ها دیر می خوابید

شــب ها دیر به رختخواب رفتن و کم خوابیدن اثرات مخربی روی 
پوســتتان دارد. پژوهش ها نشــان می دهند افرادی که شب ها دیر 

می خوابند و خوابشان کمتر از ۵ ساعت است، روی پوستشان خطوط 
و چروک بیشــتری دیده می شود و استحکام کافی ندارد. وقتی روی 
شکم می خوابید، صورتتان به بالش فشرده می شود و در نتیجه خطوط 
عمودی روی پوســت می افتد و از آنجا که هر شب این اتفاق تکرار 
می شــود، این خطوط و چروک نیز مرتباً تقویت شــده و عمیق تر 

می شوند و حتی ممکن است دائمی شوند.
* قند و شیرینی زیاد می خورید

  در مورد اثرات مصرف قند زیاد بر بدن زیاد شــنیده اید، اما آیا در 
مورد اثرات آن بر پوست هم چیزی می دانید؟ بله قند می تواند با فرایند 
گلیکاسیون پوستتان را پیر کند. گلیکاسیون فرایندی است که طی آن 
مولکول های قند در خون به پروتئین ها )مثلًا کلاژن و الاســتین( و 
چربی ها می چســبند. در نتیجه محصولات نهایی شکل می گیرند که 
پروتئین هایی مانند کلاژن را ســخت و انعطاف ناپذیر می کنند. یعنی 
پوست انعطاف و کشسانی خود را از دست می دهد و موجب پیرتر به 

نظر رسیدن می شود.
* نوشیدنی ها را با نی می نوشید

  آیا عادت دارید نوشــیدنی هایتان را با نی بنوشید؟ شاید نوشیدن 
نوشــابه و آبمیوه با نی کمک کند دندان هایتان کمتر لک بیندازند، اما 
باعث ایجاد چین وچروک در اطراف دهانتان می شــوند که قطعاً از 
علائم پیری پوست است. وقتی با نی می مکید، عضلات اطراف لب ها 
را به کار می گیرید؛ هر چه این عضلات را بیشــتر فعال کنید، پوست 
اطراف دهانتان بیشــتر خط می افتد و به همین دلیل اســت که افراد 

سیگاری در اطراف دهان چین وچروک دارند.
* اغلب عینک آفتابی نمی زنید

  عینک آفتابی از چشم ها در برابر پرتوهای UV محافظت می کند. 
این اشعه ها می توانند به پوست ظریف اطراف چشم ها نیز آسیب بزنند.

* زیاد به صفحه کامپیوتر و موبایل خیره می شوید
  کاری که همین الان در حال انجامش هســتید هم پوستتان را پیر 
می کند! دانشمندان می گویند زیاد در معرض نور آبی بودن فرایند پیری 
پوست را سرعت می دهد. نور آبی می تواند به سلول های مغز و چشم 

آسیب بزند.

عادات روزانه و رایجی که پوست را زودتر پیر می کنند
این غذاها و داروها با یکدیگر 

کارد و پنیر هستند

►



ســرویس حوادث// دفترچه یادداشتی که سارقان 
جزئیات سرقت هایشان را داخل آن می نوشتند، راز 
سرقت های سریالی اعضای باند را برملا کرد؛ باندی که 
مدعی بودند فقط یک موتورسیکلت سرقت کرده اند.
مدتی قبل پسر جوانی به نام بهنام برای مهمانی شبانه راهی 
خانه یکی از دوستانش در شمال تهران شد اما زمانی که 
از خانه دوســتش بیرون آمد تا سوار بر موتورسیکلت 
گرانقیمت خود به خانه برگردد، ناگهان سه مرد جوان با 

دو موتورسیکلت راه او را سد کردند.
راهزنان که صورت هایشان را با ماسک پوشانده بودند، 
به سمت بهنام رفته و یکی از آنها چاقویی روی پهلویش 
گذاشت و از او خواســت از موتورش پیاده شود. بهنام 
وقتی تیزی چاقو را روی پهلویش احساس کرد از ترس 
جانش به ناچار از موتورسیکلت گرانقیمتش که به تازگی 
آن را خریداری کرده بود، پیاده شد و لحظاتی بعد یکی از 

سارقان سوار بر موتور او شد و فرار کردند.
* ردیابی موتور سرقتی

به دنبال ســرقت شبانه موتور، بهنام موضوع را به پلیس 
اعام کرد و تحقیقــات برای یافتن موتور ســرقتی و 
دستگیری ســارقان آغاز شد. این در حالی بود که پسر 
جوان در بررســی ها، اطاعاتی در اختیار مأموران قرار 
داد که آنها را به متهمان رســاند. بهنام گفت: از آنجایی 
که موتورســیکلتم گرانقیمت بود همان روزی که موتور 
را خریداری کردم، آن را به سیســتم ردیاب مجهز کردم 

و الان هم می توانید با همین سیستم آن را ردیابی کنید.
به دنبال این اطاعات و بررسی جی پی اس موتورسیکلت 
سرقتی، مخفیگاه متهمان در اطراف تهران شناسایی شد. 
بدین ترتیب پس از هماهنگی های قضایی با بازپرس ویژه 
سرقت، کارآگاهان پلیس راهی مخفیگاه متهمان در یک 

باغ ویا شــدند. در عملیات ویژه مأموران موفق شدند 
ســارقان موتورسیکلت را به همراه زن جوانی بازداشت 
کنند. زن جوانی که از دوستان سردسته باند بود در بعضی 

از سرقت ها، او را همراهی می کرد.
از آنجایی که موتورسیکلت سرقتی در مخفیگاه سارقان 
کشف شد، متهمان در بررسی های اولیه مدعی شدند که 
سارق نیستند و شب حادثه به خاطر نوشیدن مشروبات 
الکلی حال طبیعی نداشته و دست به سرقت موتور زده اند. 
اما در بازرســی از مخفیگاه متهمان، عاوه بر وســایل 
سرقتی، دفترچه یادداشــتی پیدا شد که راز سرقت های 
ســریالی این باند را برما کرد. سارقان در این دفترچه 
جزئیات تمامی سرقت هایشان را نوشته بودند، تا در زمان 

تقسیم اموال مشکلی پیش نیاید.
در آن دفترچه از سرقتی پرده برداشته شد که حدود یک 
سال قبل انجام داده و ۱۰ هزار دلار سرقت کرده بودند. 
با کشف دفترچه یادداشت، متهمان که منکر سرقت های 
دیگر بودند، به زورگیری و خفتگیری هایشــان اعتراف 
کــرده و در اختیار کارآگاهان پلیس قرار داده شــده و 
تحقیقات برای شناسایی سایر جرایم احتمالی آنها ادامه 

دارد.
* گفت و گو با متهم زن

شقایق، زن جوانی که در مخفیگاه سارقان بازداشت شد، 
گرچه ابتدا منکر ســرقت بود و ادعا می کرد که فقط با 
سردســته باند دوست اســت و نقش دیگری ندارد. اما 
دفترچه یادداشــت کشف شــده از مخفیگاه سارقان و 
دریافت ســهم از سوی وی در بعضی از سرقت ها باعث 

شد تا او لب به اعتراف بگشاید.
* با این باند چطور آشنا شدی؟

مدتی قبل به خاطر اعتیاد پدرم و برای داشــتن زندگی 

بهتر از خانه فرار کردم. اما فقط چند ساعت بعد متوجه 
شــدم زندگی در خانه پدری معتاد و تحمل سختی های 
آن خیلی با ارزش تر از سرگردانی در کوچه و خیابان ها 
و شب خوابیدن در پارک و مزاحمت افراد ناباب است. 
یک شــب در پارک با جال آشنا شدم. برای من داشتن 
یک سر پناه تنها چیزی بود که می خواستم و جال این 
خواســته ام را برآورده کرد. بعد از مدتی متوجه شدم که 
جال سردسته باند سرقت است و از آنجایی که اعتراض 

کردن مساوی بود با بیرون شدن، سکوت کردم.
* چه شد که با جلال در سرقت ها همدست شدی؟

برای ماندن در آن خانه باید با آنها همراهی می کردم، به 
قول جال آنها نیاز به مفت خور نداشتند.

* در سرقت ها چه نقشی داشتی؟
جال و همدســتانش خفتگیر بودند و با سد کردن راه 
عابران، هر چه آنها داشتند را به سرقت می بردند. گاهی 
گوشــی و پول و طا و گاهی هم موتورسیکلت و حتی 
خودرو. برای آنها فرقی نداشت، مهم این بود که سرقتی 
انجام دهند و به پولی برسند. اوایل مأمور فروش طاهای 
ســرقتی بودم، اما وقتی دید دختر زرنگی هستم به من 

کارهای دیگری یاد داد.
شگرد جدید برای سرقت این بود که من به عنوان مسافر 
ســوار بر خودروهای لوکس و مدل بالا شده و با جلب 
اعتمــاد راننده وقتی به خانه هایشــان می رفتم جال و 
دوستانش هم سوار بر موتورسیکلت هایشان ما را تعقیب 
می کردند. من در فرصتی مناســب داخل آبمیوه یا چای 
و قهوه صاحبخانه داروی بیهوشی می ریختم. با بیهوش 
شــدن راننده، در خانه را باز می کردم و همدستانم وارد 
شده و سرقت را انجام می دادیم. البته با این شیوه فقط از 
دو سه نفر سرقت کردیم و مالباخته ها نیز به خاطر ترس 

از آبرویشان، شکایتی نکردند.
* ماجرای سرقت 10 هزار دلاری چه بود؟

در آن سرقت من شرکت نداشتم. یکی از اقوام دور جال 
ســفارش ۱۰ هزار دلار را به یکی از صرافی ها داده بود. 
جال از این ماجرا با خبر شــد و به همدستانش گفت 
نقشه سرقت را اجرا کنند. آنها یک خیابان جلوتر از خانه 
فامیل جال به کمین پیک صرافی نشستند و او را خفت 
و دلارها را ســرقت کردند. بعد از آن با پول های سرقتی 
خانه ویایی در اطراف تهران اجاره کرده و سرقت هایمان 

را در تهران ادامه دادیم.
* چرا تمام سرقت ها را در دفتر می نوشتید؟

جال این قانون را گذاشــته بود. ظاهراً مدت ها قبل سر 
تقسیم اموال با همدستانش به مشکل برخورد کرده بود 
می گفت برای اینکه کســی معترض نشود، بهتر است که 

سرقت ها و میزان آن و جزئیات سرقت ها را بنویسیم.

افشای راز تبهکاری های باند سارقان با دفترچه یادداشت 

طرح : بیتا هوشنگی

سرویس حوادث// مســافر مترو که با یک کوله پشتی پر از 
تریاک دستگیر شــده بود، مدعی شد در ازای دریافت یک 

میلیون تومان این بسته را جا به جا می کرده است.
ســرهنگ ســعید عطاالهی، رئیس پلیس متروی تهــران درباره 

جزئیات ایــن خبر گفت: مأموران متــروی پایانه جنوب هنگام 
گشت به مردی ســالخورده با کوله پشتی مشکی رنگ که به نظر 
وزن سنگینی داشت، مشکوک شدند؛ بنابراین متهم را زیر نظر قرار 
داده که متوجه رفتار غیرعادی وی شــدند و بافاصله وارد عمل 

شده و متهم را دستگیر کردند. در بازرسی اولیه از کوله پشتی متهم 
سه بســته بزرگ موادمخدر از نوع تریاک به وزن ۸ کیلو و ۱۰۰ 
گرم کشف کردند. رئیس پلیس متروی تهران تصریح کرد: متهم 6۲ 
ســاله اعتراف کرد که موادمخدر را در ازای دریافت یک میلیون 
تومان از استان زنجان تحویل گرفته و قصد تحویل آن در استان 

البرز را داشته که توسط مأموران دستگیر شده است.
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حوادث

حوادث جهان
مناطق مسکونی در نقاط مختلف یمن بمباران شد

  جنگنده های متجاوز سعودی مناطق مسکونی در استان های 
مختلف یمن را هدف شــدیدترین حمات خــود قرار دادند.

سلســله تجاوزات جنگنده های سعودی به مناطق مختلف یمن 
همچنان ادامه دارد. سعودی ها مناطق مسکونی در نقاط مختلف 
یمن را هدف حمات خود قرار دادند.بر اســاس این گزارش، 
جنگنده های عربستان سعودی مناطق مسکونی در استان الذمار 
را بمباران کردند. این در حالی اســت که مناطق مســکونی در 
استان حضرموت نیز هدف سنگین ترین حمات هوایی توسط 
سعودی ها قرار گرفت.این حمات در حالی انجام شد که »یحیی 
سریع« ســخنگوی نیروهای مسلح یمن از انجام یک عملیات 
گسترده در عمق خاک ســعودی خبر داد. وی گفت: نیروهای 
یمنی در جریان عملیات »شکســت محاصره ۱« تأسیســات 
نفتی آرامکو و فرودگاه نظامی »أبها« عربســتان را هدف قرار 
دادند.وی افزود: عملیات »شکست محاصره ۱« در واکنش به 
تشــدید حمات متجاوزانه، تداوم محاصره یمن و نیز ممانعت 
از ورود کشــتی های حامل سوخت به بندر الحدیده، انجام شد. 
این عملیات با ۹ پهپاد کــه ۳ فروند از آنها پهپاد صماد ۳ بود، 

اجرا شد.

حریق گسترده در یک ساختمان مسکونی در دبی
 رسانه های داخلی امارات از وقوع آتش سوزی گسترده در 
یک ساختمان مسکونی در دبی خبر دادند. گزارش ها حاکیست 
که این حریق گســترده در ساختمانی مسکونی واقع در منطقه 
»البرشاء« رخ داده است.بر اساس گزارش ها، این حریق توسط 
آتش نشــانان محلی مهار شده اســت.به گفته مقامات محلی، 
تاکنون گزارشی از مصدومیت یا فوت ناشی از وقوع این حادثه 
منتشر نشده اســت.مقامات محلی اعام کردند که تحقیقات به 

منظور بررسی علت وقوع این حادثه ادامه دارد.

رانش زمین در مالزی قربانی گرفت
 مقامــات محلی مالزی اعام کردند کــه در پی رانش زمین 
ناشــی از بارش شدید و غیر معمول باران در این کشور، چهار 
تن جان خود را از دست دادند. گزارش ها حاکیست که مالزی 
در چند هفته گذشــته شاهد بارش شدید باران بوده که به گفته 
مقامات محلی و کارشناسان محیط زیست در این زمان از سال 
غیر عادی است و می تواند نتیجه تغییرات آب و هوایی باشد.به 
گفته یکی از مقامات محلی، در پی وقوع این حادثه امدادگران 
جســد بی جان چهار تن را پیــدا کردند.همچنین گزارش ها 
حاکیســت که یک تن دیگر نیز زنده توسط امدادگران نجات 
یافته است.گزارش ها حاکیست که در پی وقوع این حادثه دو 
خانه کاما تخریب شده و به حدود ۱۰ خانه دیگر نیز خساراتی 

وارد شده است.

همای حقه باز! 
آن قدر به جملات عاشقانه و تعریف و تمجیدهایش دل بسته بودم که 
احساس می کردم او تنها همای سعادتی است که می تواند من و مادرم 

را خوشبخت کند اما وقتی به کلانتری آمدم تازه فهمیدم که ...
دختر ۱۸ ســاله که توســط ماموران انتظامی به کانتری هدایت شده بود با 
بیان این که قصد رفتن به خانه مجردی یک جوان ۲۵ ســاله را داشته است، 
درباره سرگذشت خود به کارشناس اجتماعی کانتری گفت: چهارمین فرزند 
یک خانواده شش نفره هستم و سه برادر بزرگ تر از خودم دارم که ازدواج 
کرده اند و به دنبال سرنوشت خودشــان رفته اند. سه سال بیشتر نداشتم که 
سرنوشــتم در مسیر تباهی رقم خورد چرا که پدر ومادرم از یکدیگر طاق 
گرفتند و من از مهر و عاطفه پدری محروم شــدم. پدرم به مواد مخدر اعتیاد 
داشت و نمی توانست هزینه های زندگی را تامین کند .در این شرایط مادرم 
سرپرستی مرا به عهده گرفت و مجبور شــد در خانه های مردم کار کند تا 
زندگی مرا سروســامان بدهد این درحالی بود که برادرانم نیز کارگر ســاده 
بودند و نمی توانستند به مادرم کمک کنند به همین دلیل من از همان دوران 
کودکی طعم فقر را چشــیدم و هیچ وقت به خواسته ها و آرزوهایم نرسیدم. 
وقتی به ســن نوجوانی رسیدم قصد داشتم بیرون از منزل کار کنم اما مادرم 
هیچ گاه این اجازه را به من نداد تا این که حدود شــش ماه قبل در یکی از 
شبکه های اجتماعی فضای مجازی با پسر جوانی آشنا شدم که مدعی بود 
عاشقم شده است. »جال« با جمات عاشقانه و پیامک هایی که برایم ارسال 
می کرد از عشــق و عاقه بی حد و حصرش ســخن می گفت و آن قدر از 
زیبایــی ها و اخاق و رفتار مودبانه من تعریف و تمجید می کرد که من هم 
به او دل بســتم.»جال« که خود را جوانی بازاری و پولدار معرفی می کرد به 
من قول داد نه تنها خوشــبختم می کند بلکه مادرم را نیز مورد حمایت مالی 
قرار می دهد. این گونه بود که احساس کردم همای سعادت بر شانه ام نشسته 
است و پس از ازدواج با آن جوان ۲۵ ساله رنگ خوشبختی را خواهم دید. 
در این شرایط جال خیلی اصرار می کرد برای دیدار حضوری و گفت وگو 
درباره آینده به منزل مجردی او بروم. من هم بدون تامل سوار بر اتوبوس شدم 
و از یکی از شهرک های حاشیه شهر به سمت میدان بسیج آمدم و در محل 
قرار منتظر جال بودم که مورد ظن نیروهای گشت کانتری قرار گرفتم. در 
پی ادعاهای این دختر جوان بافاصله مشاور و مددکار اجتماعی کانتری با 
راهنمایی  رئیس کانتری با جوان ۲۵ ساله تماس گرفت اما او وقتی متوجه 
شد که دختر ۱۸ ساله در حمایت نیروهای انتظامی قرار دارد هرگونه ارتباط 
با »فرانک« را انکار کرد و مدعی شد به هیچ وجه قصد ازدواج با دختری را 
ندارد که معلوم نیست با چند نفر دیگر در فضاهای مجازی ارتباط دارد و ...  
شــایان ذکر است دختر جوان که تازه فهمیده بود با حضور به موقع پلیس از 
چنگ یک جوان هوسران نجات یافته است با چشمانی اشکبار به قدردانی 
از نیروهای گشت پرداخت و دقایقی بعد در حالی که مادرش با نگرانی وارد 

کانتری شده بود او را در آغوش گرفت و ...

در امتداد تاریکی

حمل 8 کیلو تریاک برای یک میلیون تومان

مرزبانی  فرمانده  حوادث//  ســرویس 
استان هرمزگان از کشف 5 مشک ماری 
حاوی ۲90 هزار لیتر گازوئیل قاچاق در 

سواحل سیریک خبر داد. 
 به گزارش خبرنگار دریا؛ ســردار حسین 
دهکی فرمانــده مرزبانی هرمــزگان بیان 
داشت: در راستای مبارزه با قاچاق سوخت 

و فرآورده های نفتی، مرزبانان شهرســتان 
میناب با اشراف اطاعاتی از وجود مقادیری 
سوخت قاچاق در سواحل سیریک مطلع و 
بررســی موضوع را به صــورت ویژه در 

دستور کار قرار دادند.
وی افزود: مرزبانان با تشکیل چند اکیپ به 
محل مورد نظر اعزام که متهمان با مشاهده 

مأموران بــا رها کردن و پاره نمودن طناب 
مشک های حامل ســوخت و با استفاده از 

قایق های تندرو از محل متواری شدند.
این مقام ارشد مرزبانی در هرمزگان اذعان 
داشت: مأموران در بازرسی از محل تعداد ۵ 
مشک ماری حاوی ۲۹۰ هزار لیتر گازوئیل 

قاچاق را کشف کردند.

مرزبانی  فرمانــده  فــارس،  به گــزارش 
هرمــزگان ارزش ایــن محموله کشــف 
شــده بنا به نظــر کارشناســان اقتصادی 
44 میلیــارد و ۳۵۰میلیون ریــال عنوان 
کرده و خاطرنشــان کرد: مبارزه با قاچاق 
فرآورده هــای نفتی یکــی از اولویت های 
کاری و مأموریتی مرزبانی بوده و مرزنشینان 

در صورت اطــاع از هرگونه فعالیت های 
غیرقانونــی، مراتب را در اســرع وقت به 
مجموعه مرزبانی در سراســر نوار ساحلی 

اطاع دهند.
گفتنی است تاش برای دستگیری متهمان 

ادامه دارد.

سرویس حوادث// مرد 40 ساله ای که به 
قصد اخاذی از یک زن 45 ساله مشهدی، 
او را بــه طرز فجیعی به قتل رســانده 
بود، بعد از یک ماه تلاش شــبانه روزی 
کارآگاهان پلیس آگاهی خراسان رضوی 

دستگیر شد و به جرم خود اعتراف کرد.
 شب بیستم بهمن گذشته، راننده شخصی یک 
زن جوان با پلیــس ۱۱۰ تماس گرفت و از 
قتل فجیع زن 4۵ ساله ای به نام »س- س« 
خبر داد. دقایقی بعد بــا حضور کارآگاهان 
در طبقــه دوم یــک ســاختمان در بولوار 
صیاد شیرازی مشخص شــد که زن مذکور 
با واردآمدن ضربات متعــدد چاقو در اتاق 

خواب به قتل رسیده است.
به همین دلیل مراتب به قاضی ویژه قتل عمد 

مشهد گزارش شد.
در تحقیقات اولیه راننده جوان مقتول که در 
محل کشف جســد حضور داشت به قاضی 
شعبه ۲۰۸ دادسرای عمومی و انقاب مشهد 
گفــت: مدت ها قبل در پارک ملت با »س« 
آشنا شــدم. او هم برای ورزش صبحگاهی 

به پــارک آمده بود. وقتــی فهمید که من به 
مسافرکشی اشــتغال دارم به من گفت: اگر 
جوان راز نگهدار و چشــم و گوش بسته ای 
باشی ، تو را به عنوان راننده شخصی خودم 
اســتخدام می کنم! این گونه بود که  من هم 
امور شــخصی و اداری آن زن را انجام می 
دادم و حتی فرزندانش را به مدرسه می بردم 
یا هنگام خرید و تفریح در کنارشان بودم البته 
او چندین منزل در نقاط مختلف شهر داشت و 
مجردی زندگی می کرد چرا که شوهر او یکی 
از جایگاه داران سوخت بود و ثروت زیادی 
داشت. »س« در خانه ای در منطقه آزادشهر 
به همراه دو دخترش زندگی می کرد اما خانه 
بولوار شهید صیاد شــیرازی را نیز به عنوان 
خانه مجردی برای خودش انتخاب کرده بود. 
راننده جوان ادامه داد: او همیشــه خودروی 
برلیانس خــود را در بولوار هفت تیر پارک 
می کرد و قرارهایش را در ایستگاه اتوبوس 
می گذاشت. به همین دلیل وقتی چند ساعت 
قبل تماس های تلفنی ام با او بی پاسخ ماند 
به  دخترش زنگ زدم و باهم به بولوار هفت 

تیر رفتیم. چون هنوز خودرو در آن جا بود 
نگرانی ام بیشتر شد و به ناچار همراه دخترش 
به نشانی خانه مجردی او آمدیم که با جسد 
غرق در خون وی روبه رو شــدیم و من با 

پلیس تماس گرفتم!
پس از اظهارات راننده جوان، احتمال وقوع 
جنایت با انگیزه اخاذی قوت گرفت و بدین 
ترتیــب کارآگاهــان اداره جنایی تحقیقات 

گسترده ای را آغاز کردند.
پس از چند روز رصدهای اطاعاتی، بالاخره 
سرنخ هایی از یک سیم کارت مخفی به دست 
آمد که زن جوان مــوارد خصوصی را با آن 
خط تماس می گرفت. با ردیابی های شبانه 
روزی، چندین مظنون در این ارتباط دستگیر 
شــدند تا این که بالاخره دامنه تحقیقات به 
سوی مرد 4۰ ساله ای به  نام »حسین – ح« 
کشید که آخرین بار پیامکی برای »س- س« 
ارسال کرده بود. او در این پیامک که دقایقی 
بعــد از وقوع جنایت روی تلفن »س« نقش 
بسته، نوشــته بود : »کانال های کولر را نمی 

خواهی!«

کارآگاهــان پس از چنــد روز فعالیت های 
اطاعاتــی بالاخره محــل کار این مرد 4۰ 
ساله را شناسایی کردند و او را در یک قرار 
صوری به نقطه ای کشاندند که از قبل به کمین 
وی نشسته بودند. هنگامی که متهم وارد کمین 
کارآگاهان شد در یک لحظه حلقه های قانون 
بر دســتانش گره خورد و به پلیس آگاهی 

انتقال یافت.
متهم به قتل که سعی داشت خود را بی خبر 
از ماجرای جنایت نشــان دهد و مدعی بود 
که زن 4۵ ســاله را نمی شناســد، وقتی در 
برابر شــواهد و دلایل مستند قرار گرفت به 
ناچار لب به اعتراف گشود و راز این جنایت 
هولنــاک را فاش کرد. او گفــت: به خاطر 
ســرمایه گذاری های ناشیانه ورشکسته شده 
بودم که با آن زن آشــنا شــدم. هنگامی که 
فهمیدم او پولدار است نقشه ای برای نزدیکی 
به وی طرح کردم تا بتوانــم این گونه از او 
اخاذی کنم. روز حادثه هم به منزل مجردی 
وی رفتم اما موفق به اخاذی نشدم و به ناچار 
او را با ضربات چاقو به قتل رســاندم. این 
گزارش حاکی است: بررسی های بیشتر در 
این باره با دســتورات ویژه قاضی زیر نظر 
رئیــس دایره قتل عمد آگاهی همچنان ادامه 

دارد.

کشف 290 هزار لیتر سوخت قاچاق در سواحل سیریک 

سرویس حوادث// رئیس پلیس فتای استان کرمانشاه 
از دستگیری فردی خبر داد که به بهانه ارسال چمدانی 
حامل ۲ میلیون دلار برای نیازمندان اقدام به کلاهبرداری 

میلیاردی از یک شهروند کرمانشاهی کرده بود.
 سرهنگ علی عباسی کســانی افزود:  در پی مراجعه فردی 
به پلیس فتا و درخواست رسیدگی به شکواییه اش که مورد 
کاهبرداری میلیاردی قرار گرفته، رســیدگی به موضوع در 
دســتور کار قرار گرفت.  وی ادامه داد: فرد شاکی اظهار کرد 
شــخصی از طریق اینســتاگرام به اکانت وی پیام داده که به 
دلیل ابتا به سرطان تا چند ماه دیگر فوت می کند و به دلیل 
این که همســر فوت شده اش اهل کشــور ایران بوده تصمیم 

گرفته یک چمدان پول به مبلــغ ۲ میلیون دلار برای توزیع 
بین نیازمندان به نشــانی وی ارسال کند. رئیس پلیس فتای 
استان کرمانشاه گفت: شاکی در ادامه اظهار کرد فرد کاهبردار 
بیان کرد به علت محدودیت های بانکی، امکان انتقال به صورت 
حساب به حساب را ندارد و قرار است با پست ویژه از طریق 
یکی از کشــورهای همسایه چمدان پر از دلار را ارسال کند 
و در ادامه هم با تهیــه تصاویری از جعبه حاوی ارز اعتماد 
وی را جلب کرده اســت. وی افزود: فرد کاهبردار در چند 
مرحلــه به بهانه های مختلف نظیر جریمه، عوارض و مالیات 
گمرکی، مهر و موم کردن جعبه و ســایر مــوارد مبلغ ۵۰۰ 
میلیــون ریال و معادل مبلغ یک میلیارد و 67۰ میلیون ریال 

ارز از شاکی دریافت کرده بود. عباسی  ادامه داد: کارشناسان 
پلیس فتــا با دریافت این اطاعــات، اقدامات فنی خود را 
برای شناسایی فرد کاهبردار آغاز کردند که در تحقیقات به 
عمل آمده مشخص شد وی ساکن یکی از استان های مرکزی 
کشور است. وی اظهار کرد: با هماهنگی مقام قضایی تیمی از 
کارآگاهان زبده این پلیس به استان محل سکونت متهم اعزام 
شدند و طی 7۲ ســاعت اقدامات فنی و پلیسی و تحقیقات 
میدانی شــبانه روزی، متهم را شناسایی و دستگیر کردند. او 
افزود: متهــم پس از انتقال به پلیس فتا در بازجویی ها ابتدا 
منکر هرگونه کاهبرداری شــد اما پس از مواجهه با ادله و 

مستندات پلیسی به جرم خود اعتراف کرد.

کلاهبرداری به بهانه توزیع چمدانی پر از دلار میان نیازمندان 

سرویس حوادث// جسد جوانی که درون 
یک تخته پتو قرار داشت میان زباله های 
یک چهاردیواری مخروبه در بولوار کشاورز 

مشهد کشف شد.
معتادی که برای اســتعمال مواد مخدر وارد 

یک مخروبه محصور شــده بــود با  دیدن 
جســدی در میان زباله های کنــار دیوار با 
پلیس تماس گرفت و بدین ترتیب پرونده ای 
جنایی روی میز قاضی ویژه قتل عمد مشهد 

گشــوده شد. بررسی های مقدماتی حاکی از 
آن بــود که جوان ۳۵ تا 4۰ ســاله در جای 
دیگری جان باخته  و سپس جسد وی توسط 
فرد یا افرادی در میان چهاردیواری مخروبه 

رها شده است. 
ادامه تحقیقــات میدانی قاضی بیانگر آن بود 
که هیچ گونه آثار ضرب و جرح روی پیکر 

متوفــی وجود نــدارد و او احتمالا در یک 
منزل مســکونی جان باخته است که آثاری 

از استعمال مواد مخدر وجود دارد.
در همین باره پلیس جنایی خراسان رضوی 
از شهروندان خواست چنان چه اطاعاتی در 
این بــاره دارند با پلیس ۱۱۰  یا تلفن های 
۲۱۸۲۵۲67 یا ۲۱۸۲۵۲۹۰ تماس بگیرند.

کشف جسد پتوپیچ میان زباله های چهاردیواری ! 

با دستگیری متهم به قتل لو رفت 

ماجرای قتل زن پولدار در خانه مجردی!

روابط عمومیصید غیرمجاز خیانت به نسل  آینده
شیلات هرمزگان



در صورت اضطرار برای روشن کردن آتش
 اطراف محل را از خار و خاشاک و علف های خشک پاک کنیم 

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

سرویس شهرستان//  رییس هیات 
مدیــره جامعه هتلــداران جزیره 
کیش گفت: با توجه به پایان مراحل 
ساخت ۲ هتل نیمه کاره نوروز ۱40۱ 
به تعداد تخت های این جزیره یک 

هزار و ۲00 مورد اضافه می شود. 
مسیح اله صفا اظهار داشت: این هتل ها 
شــامل پالاس و امیر کبیر است که هم 
اکنون در حــال تجهیر اتاق ها و اتمام 
ســیم کشی هســتند که در ایام نوروز 
فعالیت خود را همزمان با ســفرهای 

نوروزی آغاز می کنند.

وی اضافــه کرد: با بهره برداری از این 
هتل ها تعداد مراکز اقامتی این جزیره 
به ۵۰ هتل فعال و تعــداد اتاق ها به 
پنج هزار و ۲۲۰ مورد و تعداد تخت ها 
نیز به ۱۹ هزار تخت می رســد. صفا 
با اشاره به اینکه اشتغالزایی این هتل ها 
۳۰۰ نفر به صورت مســتقیم اســت 
افزود: با بهره بــرداری از این طرح ها 
تعداد اشــتغال ایجاد شده در تمام ۵۰ 
هتل فعال جزیره به 6 هزار و ۳۰۰ نفر 

می رسد.

ایرنا؛ وی یادآور شــد:  به گــزارش 
اکنون  همچنین در جزیره کیــش هم 
6۰ هتل در دســت احداث اســت که 
با بهره بــرداری از آنها ظرفیت بخش 
هتلداری شــامل تعداد تخت، اتاق و 
اشتغال مستقیم آن به ۲ برابر وضعیت 

فعلی افزایش پیدا خواهد کرد.
۵۰ هتــل فعال جزیره کیش شــامل 
۱۳ هتل پنج ســتاره، ۱4 هتل چهار 
ستاره،۱۳ هتل سه ستاره و چهار هتل 

۲ ستاره در جزیره کیش فعال است.

یکشنبه 22 اسفند 1400

10 شعبان 1443

سال بیست ویکم شماره 3843

شهرستان

بازدید مدیر کل شیلات 
از ظرفیت های شیلاتی هرمز و لارک

 سعیده دبیری نژاد ســرویس شهرستان // مدیر کل شیات 
هرمزگان به همــراه معاون صید و بنادر ماهیگیری شــیات 
استان، رئیس  واحد حقوقی شــیات استان و رئیس شیات 
شهرســتان بندرعباس و باهمراهی بخشدار جزیره هرمز ضمن 
دیــدار با جمعی از جامعه بهره بــردار و صیادان جزیره لارک 
و هرمز  از ظرفیت های و اســتعدادهای شیاتی این جزایر  و 
وضعیــت صید و صیدگا های این جزایر بازدید کرد.به گزارش 
خبرنگار دریا ، مدیر کل شیات هرمزگان در ابتدای این بازدید 
با حضور در محل گلزار شهدای جزیره هرمز و ادای احترام به 
مقام شهدا، با حضور بر سر مزار صیاد سرافراز شهید »قلندری« 
و سردار سرافزار شهید »درویشــی« ضمن گرامیداشت یاد و 
خاطره ایشان گفت: جامعه شیاتی به ویژه صیادان، بی ادعا ودر 
نهایت اخاص از اول انقاب اسامی تا به حالا برای سربلندی 
و پیشــرفت نظام جمهوری اسامی با همه سختی ها کوشش و 
جانفشانی کردند و شهیدان بســیاری تقدیم انقاب اسامی از 
این جامعه شده که مایه مباهات امروز جامعه شیاتی هرمزگان 
و کشور است.عبدالرســول دریایی ضمن بازدید از شناورهای 
ساخته شده طبق تیپ الگویی جدید در جزیره هرمز، پیگیری 
سردخانه در محل اســکله صیادی جزیره هرمز، تکمیل رمپ 
قایق های صیادی، احداث پمپ بنزین صیادی با مشارکت خود 
جامعه صیادی، تعیین تکلیف محدوده صیادان در اسکله صیادی، 
رفع تصرفات از اراضی شیات در جزیره هرمز، پیگری و مرتفع 
سازی مسائل و مشــکات جامعه صیادی و … را در دستور 
کار شیات هرمزگان قرار داد.در ادامه وی ضمن بازدید از سوله 
شیات هرمزگان در جزیره هرمز که جهت کار های فرهنگی و 
هنری و  ساخت پاتو هنرمندان در اختیار هنرمندان  طی تفاهم 
نامه ای قرار گرفته است ضمن  دیدار با جمعی از هنرمندان این 
جزیره عنوان کرد: فرهنگ سازی و ترویج فرهنگ های خوب 
از جمله فرهنگ صید و صیادی پایــدار و پرهیز از صید غیر 
مجاز و روش های صید مخرب با مشارکت هنرمندان در کاهش 
صید غیر مجاز و مخرب بسیار کارساز خواهد بود.همچنین در 
این دیدار محمد سامتی مسئول امور انجمن ها و پیشکسوت 
جامعه هنری جزیره هرمز ضمن تشکر از حمایت های مدیریت 
شیات اســتان از جامعه هنری و ایجاد پاتو در جزیره هرمز 
گفت: حســن رفتار و حمایت ها ی مدیریت شیات استان از 
هنر مندان بی شک مقدمه ای برای تعامل بیشتر ورود هنرمندان 
به تولید آثاری با هدف فرهنگ سازی های مورد انتظار شیات 
استان خواهد بود.در ادامه مدیر کل شیات هرمزگان  و هیئت 
همــراه  ضمن دیدار با جمعی از جامعه بهــره بردار و صیادان 
،از اســتعدادها و ظرفیت های شیاتی جزیره لارک و همچنین 

صیدگاه های قشم، بندرعباس و هرمز نیز بازدید کردند.

خبری

سرویس شهرستان//  امام جمعه قشم گفت: 
مشــکل آب در جزیره قشم نباید فراموش 

شود و مسئولان در نهادهای دولتی و منطقه 
آزاد فعالیت های خــود در این زمینه را به 

مردم گزارش دهند. 
حجت الاسام غامرضا حاجبی در خطبه های 
نمازجمعه قشم افزود: مسئولان باید به صورت 
هفتگی گزارش کار خود را به مردم ارائه کنند.

وی ادامــه داد: باید از هــم اکنون به فکر رفع 

مشکل کمبود آب بود که با شروع فصل گرما 
مجالی برای فعالیت نیست.

امام جمعه قشم تصریح کرد: عافیت طلبی برای 
مدیر جامعه حرام است و مدیریت بحران باید 

قبل از وقوع بحران شکل بگیرد.
وی افزود: مشــکل کمبود آب در قشم نیاز به 
تحلیل چندانی ندارد و باید کارهای انجام شده 

گزارش شود تا اعتماد مردم ارتقا پیدا کند.
حاجبی ادامه داد: در صورتی که شفاف سازی 
انجام و فعالیت ها به مردم گزارش شود، مردم و 

خیران نیز همراهی خواهند کرد.
وی با تبریک ولادت حضرت علی اکبر)ع( و 
روز جوان گفت: سازمان ملی جوانان باید احیا 

و از زیر سایه ورزش خارج شود.

امام جمعه قشم افزود: اعزام جوانان و نوجوانان 
بــه مناطق جنگی در قالب راهیان نور باید در 
این شهرستان صورت بگیرد و مسئولان مربوطه 

شرایط را برای این مهم فراهم کنند.
وی ادامــه داد: تقلیــل جایــگاه مناطق آزاد 
و دبیرخانــه مربوط به آن باعث می شــود تا 
تصمیم گیری مشــکل و پاسخگویی کم رنگ 

شــود. حاجبی تصریح کرد: اینکه مناطق آزاد 
زیر نظر یک مجموعه وزارتی قرار بگیرد، امر 
خطرناکی است که با اهداف تعریف شده برای 

این مناطق سازگاری ندارد.
وی افزود: تزلزل در جایگاه و قانون های مناطق 
آزاد باعث ایجاد مشکاتی برایم مردم می شود 
که در قشم نیز این مشکات به چشم می خورد.

امام جمعه قشم خاطرنشان کرد: جایگاه دبیر 
مناطق آزاد کشــور باید تــا معاونت رییس 
جمهوری ارتقا پیدا کند تا تصمیم گیری ها قدرت 
بیشتری داشته باشد و پاسخگویی نیز روشن تر 

انجام شود.

امام جمعه قشم:

 مشکل آب شهرستان به فراموشی سپرده نشود

سرویس شهرستان// مدیرکل حوزه استاندار 
قشم،  شهرستان  مرکزی  بخشدار  همراه  به 
ضمن حضور و بازدید میدانی از جزیره هنگام 
با جمعی از مــردم و کارآفرینان این جزیره 

دیدار و گفت وگو کرد. 
محمد گلستانی نژاد در بازدید از جزیره هنگام، 
از مزرعــه پرورش میگو بازدید و از نزدیک در 

جریان روند پیشرفت این پروژه قرار گرفت. 
وی همچنیــن با زنان صیاد ایــن جزیره دیدار 
کــرد، زنان صیــاد هنگامی در ایــن دیدار به 
طرح مشــکات خود در حوزه صدور مجوزها 
پرداختند و نماینــده زنان صیاد نیز مدل صدور 
مجوز را سخت و نامناسب دانست که در همین 
راستا مقرر شد مدل مجوزهای صادر شده )۳۰ 

مورد( مورد بازبینی مجدد قرار گیرد.
گلســتانی نژاد در ادامه بازدیــد خود از جزیره 
هنگام در جمــع کارآفرینان این جزیره حضور 
یافت و بر لــزوم اجرای تعهدات کارآفرینان در 
راستای توسعه زیرساختی جزیره و محرومیت 
زدایی در قالب انجام مسئولیت اجتماعی تاکید 

کرد. 
بررسی مشکات زیرساختی حوزه برق و تأکید 
بر تسریع رفع این مشــکات دیگر برنامه سفر 

یــک روزه نماینده ویژه اســتاندار هرمزگان به 
جزیره هنگام بود که طی آن مقرر شــد توسعه 
شــبکه برق جزیره هنگام با ســرعت بیشتری 

اجرایی شود.
همچنین گلســتانی نژاد مســائل حوزه زیست 
محیطی جزیره هنگام را نیز بررسی و از منطقه 
ســاحلی مورد اســتفاده لاک پشت ها در زمان 
تخم ریــزی نیز بازدید و بر تعیین یک محیط بان 

برای حفاظت از این منطقه مهم تاکید کرد. 
به گــزارش فارس، بازدید از جزایر اســتان به 
عنوان مناطق دارای ظرفیت های بزرگ توسعه ای 
در دستور کار جدی استاندار و معاونان وی قرار 
دارد که بر همین مبنا در سه هفته اخیر از جزایر 
مختلف خلیج فارس از جمله هندورابی، قشم، 
لاوان، سیری، هرمز و هنگام بازدید و مشکات 

و ظرفیت های این جزایر احصا شده است.

بازبینی صدور مجوزهای صید مختص زنان صیاد جزیره هنگام    

سرویس شهرســتان// معاون گردشگری اداره کل 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان 
هرمزگان از شناســایی و ساماندهی 40 واحد اقامتی 

غیرمجاز در جزیره هرمز خبر داد. 
فائقه اتابک افــزود: 4۰ واحد غیرمجــاز در جزیره هرمز 
شناسایی شد که از این تعداد ۲۲ واحد با همکاری دادستان 
بندرعباس و اداره اماکن نیروی انتظامی و انجمن واحدهای 
اقامتی استان در قالب خانه مســافر تشکیل پرونده داده و 

ساماندهی شدند.

وی با اشاره به اینکه ۱۸ واحد غیرمجاز دیگر نیز ساماندهی 
می شــوند، بیان کرد: پیش  از این در جزیره هرمز ۱4 واحد 

اقامتی دارای مجوز  فعالیت می کردند.
 اتابک خاطرنشان کرد: اماکن اقامتی غیرمجازی که تحت هر 
عنوانی در اســتان فعالیت و در فضای مجازی اقدام به تبلیغ 
و جذب مســافر می کنند با همکاری پلیس فتا و اداره اماکن 
نیروی انتظامی از فعالیت غیرقانونی آن ها جلوگیری و پلمب 

خواهند شد.

شناسایی 40واحد اقامتی غیرمجاز در هرمز 

یک هزار و ۲00 تخت به ظرفیت هتل های کیش اضافه می شود

طرح : بیتا هوشنگی

سرویس شهرستان//  رییس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری گفت: تعمیر و 
اصلاح سد برکه خلف با اعتبار چهار میلیارد و 500 میلیون ریال انجام شد. 

اکبر محمودی زاده افزود: این سد تخریب شده بود و نیاز به تعمیرات مختلفی به 
ویژه در حوزه سرریز آن داشت که  این عملیات انجام و در هفته منابع طبیعی 

و آبخیزداری به بهره برداری رسید.
وی ادامه داد: این ســد ۳۵۰ هزار متر مکعب ظرفیت دارد که در بارندگی های 
سال جاری ۲ بار ظرفیت آن تکمیل شد.رییس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری 
تصریح کرد: تقویت سفره های زیرزمینی، تغذیه قنوات و چاه های زیر دست، 
مهار سیاب و اســتحصال آب از اهداف ساخت اینگونه سدها و آبخیزداری 
است.وی خاطرنشــان کرد: هم اکنون فقط یک سازه با پهنه آب شور وجود 
دارد که سدی قدیمی است اما سدهای دیگر با مطالعاتی که انجام شده بر پهنه 
آب شور و تپه های نمکی ساخته نمی شود.به گزارش ایرنا؛ محمودی زاده افزود: 
به ویژه آب ســد روستاهای خالصی، گربدان، دوستکور، رمچاه  و برکه خلف 

شــیرین است.۳۲  سازه آبگیر با ظرفیت کلی  ۱۲ میلیون متر  مکعب آب در 
قشم برای مهار سیاب ها ساخته شده است.

سد روستاى برکه خلف قشم بهره بردارى شد 

  

 ســعیده دبیری نژاد ســرویس شهرستان// 
مدیــرکل بنادر و دریانــوردی هرمزگان گفت: 
از ابتدای ســال جاری تا کنون، ۱7 فقره مجوز 
ساخت و بهره برداري سازه و تاسیسات دریایي 
با کاربري هاي مختلف از ســوی  این اداره کل 

صادر شده است.
به گزارش خبرنگار دریا، » علی رضا  محمدی کرجی 
ران » در تشــریح اقدامات صورت گرفته مهندســي 
ســواحل در ســال ۱4۰۰ ، نظارت بر ۲ هزار و ۲۳۸ 

کیلومتر طول نوار ساحلي استان هرمزگان بانضمام۱4 
جزیره و 74 ســکو نفتي به صورت مستمر را یکی از 
وظایف مهم  این اداره کل عنوان کرد و اظهار داشت: در 
راستای نظارت بر ساخت و بهره برداری از ۳۳۰ فقره 
سازه و مســتحدثات دریایی، امسال ۱7 مورد مجوز 
ساخت و بهره برداري سازه و تاسیسات دریایي صادر 
شد. وی بررسي انطباق طرح هاي استاني با مطالعات 
 ، ICZM مدیریت یکپارچه مناطق ســاحلي استان

تشــکیل کمیته ساماندهي و مدیریت سواحل استان با 
حضور استاندار و سایر ادارات استاني و انجام عملیات 
هیدروگرافي ۱۱ هزار و  74۰ کیلومتر در ۱۳ بندرگاه 
به منظور تامیــن ایمني تردد دریانــوردي را بخش 
دیگری از فعالیت های انجام شده در اداره کل بنادر و 

دریانوری هرمزگان در سال جاری عنوان کرد.
مدیر منطقه ویژه اقتصادی بندر شهید رجایی از دیگر 
اقدامات انجام شــده در ۱۱ ماهه سال جاری به نصب 
و راه انــدازي ۳ ایســتگاه جزو مدســنجي در بنادر 
شــهید رجایي، لنگه و شهید ذاکري قشم و همچنین ۲ 
دســتگاه بویه موج نگار در آبهاي جزایر قشم و کیش 
در راستای پایش نوسانات تراز سطح آب و بهرگیری 
از آن در عملیــات دریایی و بندری و در نهایت تامین 

ایمني تردد دریانوردي اشاره کرد.
محمدی کرجی ران گفت: نصب هشــت دستگاه بنچ 
مارک هاي ماندگار در مجتمع بندري شــهید رجایي 
، بندر شــهید ذاکري و بندرلنگه به منظور تدقیق تراز 
سنجي در بخش خشــکي و دریایي، استقرار سامانه 
اطاعات مکاني GIS، انجام پروژه نقشه برداري، تهیه 
و تکمیل اطاعات مکاني و توصیفي کلیه مستحدثات 
بنادر هرمــزگان و بارگذاری اطاعات در ســامانه 
 GIS یکپارچه اطاعات بنادر و دریانوردي در محیط
و تهیه شناســنامه بنادر بخش دیگری از فعالیت های 
انجام شــده در اداره کل بنادر و دریانوردی هرمزگان 

بوده است.

مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان اعلام کرد

صدور ۱7 فقره مجوز ساخت 
و بهره برداري سازه و تاسیسات دریایي

سرویس شهرستان // رئیس شیلات شهرستان سیریک 
گفت: بیش از ۳00 میلیــون قطعه لارو میگوی خارج از 

فصل، در بندرکوهستک سیریک تولید شده است. 
 سعید کوهی گفت: پیش بینی می شود تا پایان دوره بیش 
از یک میلیارد و 7۰۰ میلیون قطعه لارو میگو تولید شود 
که ۳۰ درصد بیشــتر از سال گذشته است. بازارپسندی، 
افزایش مــزارع پرورش میگو، کاهش هزینه های ایاب و 

ذهاب و کیفیت بــالا و مقاوم تولید لارو ها علت افزایش 
تولید اســت. کوهی گفت : تولید لارو میگوی خارج از 
فصل از چند روز پیش در ســیریک آغاز شده است و تا 

پایان اوایل اسفند ماه ادامه دارد.
رئیس شیات سیریک گفت: لارو های تولیدی عاوه بر 
تامین ذخیره سازی مزارع پرورش میگوی هرمزگان، به 
استان های گلستان، سیســتان و بلوچستان و بوشهر نیز 

فرستاده می شود. او گفت: عرضه زودتر به بازار و افزایش 
بازدهــی، از مزایای تولید لارو میگو های خارج از فصل 

است.
کوهی گفت: اکنون بطور متوسط در هر مرکز تکثیر لارو 
میگو بین ۲۰ الی ۲۵ نفر بصورت مستقیم مشغول بکارند.

به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان ؛ شهرستان سیریک با 
برخــورداری از ۹ مرکز تکثیر لارو میگو و تولید بیش از 
یک میلیارد و 7۰۰ میلیون قطعه لارو میگو در سال مرکز 

تولید لارو میگو هرمزگان است. 

تولید لارو میگوی خارج از فصل در سیریک 
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فروردین :
شما به سختی کارتان را شروع کرده اید و حتی قبل از 
آن هم احساس خستگی می کردید. متاسفانه واقعا مسئله 
این نیســت که رویاهای شما چگونه واقعیت می یابند؛  
مسئله این است که الان زمان مناســبی برای ترک کار و رویاپردازی 
نیست. اما برای آن چیزهایی که می خواهید تلاش کنید و تسلیم نشوید. 
فقــط رویاها و تصورات تان را برای مدتی کنار بگذارید. زمانیکه تمام 
تعهدات و وظایف تان را انجام دادید زمان آن را دارید که کمی هم به فکر 

استراحت و خیال پردازی بیفتید.
  اردیبهشت :

شما امروز بیشتر از همیشه درباره عشق و افسانه جدی 
هستید و ممکن است بدنبال راه هایی باشید که علاقه تان 
را در مسیر یک رابطه هیجان انگیز امتحان کنید یا اینکه 
بدنبال ایجاد رابطه ای جدید با شخص دیگری باشید. اما وضعیت غمگین 
و محزون شما می تواند در ســر راه شما برای رسیدن به هدف هایتان 
مانع ایجاد کند. با این حال یک هوشــیاری ناگهانی می تواند همه چیز 
را در یک لحظه تغییر دهد. اگر با حقیقت برخورد کردید ســعی نکنید 

با آن بجنگید.
  خرداد :

اگر شما در زندگی شــخصی تان تعهدی دارید معمولا 
آن را بــه هر چیز دیگری ترجیح می دهید. اما اگر اتفاق 
کاملا غیر منتظره در محل کارتان  افتاد ممکن است دلیلی 
برای توجیه آن داشته باشید اما باز هم مجبورید که به قول و قرار خود 
بازگردید. بعضی اوقات مشکلات برای دلیلی اتفاق می افتند حتی اگر 
ما نتوانیم بفهمیم چرا! به جای تلاش برای جنگیدن با آن ســعی کنید 
به طرز موثر و مفیدی در برابر این شــرایط واکنش نشان دهید. امروز  
اتخاذ یک مســیر پر پیچ و خم فلسفی بی فایده است؛ فقط کافی است 

اهل عمل باشید.
   تیر :

اگر تمام اهداف امروز شما تغییر کرد ممکن است باز هم 
قادر نباشید که فهرست قرار ملاقات های سابق خود را 
تغییر دهید. اما این ارزش استرس وعصبانیت را ندارد؛ 
فقط دقیقا طبق آنچه که قرار گذاشته اید مطابق وظایف تان پیش بروید. 
نیازی نیست که کسی بداند شما چه فکر می کنید؛  حتی اگر قلب شما با 
کاری که دارید می کنید در ارتباط است. اما سعی کنید برای مدت زیادی 
افکار خود را در قلب تان نگاه ندارید برای اینکه زمانیکه آنها را بیرون 

می ریزید احساس راحتی و آزادی بیشتری خواهید کرد.
    مرداد :

ممکن اســت امروز زیادی به خودتان ســخت بگیرید 
حتی اگر به نظر می رســد دیگران با حرفها و کارهای 
دلگرم کننده خود شما را تشویق می کنند. ممکن است شما 
تلاش کنید تا کلمات خوش بینانه دوستان تان را نادیده بگیرید یا حتی 
بدتر صداقت و وفاداری شــان  را زیر سئوال ببرید. تفاوت دیدگاه ها و 
نظرات ممکن است ایجاد یک بحران را شتاب ببخشد و باعث می شود 

شما  به قضاوت خود شک کنید.
 شهریور :

ماه کامل در نخستین خانه از »ویژگی های فیزیکی« شما 
احتمالا اســترس را در بدن شما افزایش می دهد. اینکه 
شــما چگونه قادرید که با این انرژی مشتاقانه خود در 
حرکت باشــید یک معما اســت اما امیدواری شما بستگی به این دارد 
که یک مسئله حیاتی و مهم را چگونه حل می کنید. سعی نکنید تا این 
موضوع را به زور حل کنید. زمانیکه دیگران می بینند اقبال و شانس شما 
تحت فشــار است از شما پیروی خواهند کرد. به هر حال شما تصمیم 

دارید که نقش رهبر را برای آنها ایفا کنید.
 مهر :

شما ممکن است امروز خستگی و ملال خاصی را تجربه 
کنید و دشوار اســت که این انرژی منفی را از خود دور 
کنید. ممکن است تصمیم داشته باشید که مسائل شخصی 
خود را با شــخص دیگری در میان بگذارید با این حال هر چه بیشتر 
صحبــت کنید باز هــم نمی توانید به یاد بیاورید که منبع این مشــکل 
روحی تان از کجا بوده است. هر چه سخت تر تلاش کنید تا احساسات 
مدفون شده خود را احیا کنید آنها بیشتر از شما فرار می کنند. فقط آرام 
باشید و سعی نکنید تا چیزی را تغییر دهید. موفقیت شما ممکن است 

همین حوالی کمین کرده باشد.
  آبان :

ماه کامل امروز در یازدهمین خانه از »اهداف بلند مدت« 
شما رویاهای شــما را تحریک می کند وبه  روح و روان 
شما نیرویی دوباره می بخشند. اما همچنین آن شما را از 
ریســک کردن باز می دارد چرا که اتصال ماه با عطارد به شما یادآوری 
می کند که قمار و ریســک  کردن یک راه میانبر است و سخت کوشی 
تنها راه رســیدن به آن چیزهایی است که می خواهید. در ضمن اتصال 
خورشید – اورانوس ادامه می یابد تا شما را با خوش بینی غیر منتظره ای 

وسوسه کند. 
  آذر :

حتی اگر شما تنها کارمند جدا از دیگران در یک سازمان 
بزرگ هســتید باز هم قدرت و استعداد آن را دارید که 
روی پاهای خود بایســتید و با سخت کوشی خود یک 
سیاســت عالی را در پیش بگیرید. ممکن است خودتان را مانند یک 
مزاحم افراطی ببینید اما راه های جایگزین را جستجو می کنید تا همان 
کار را انجام دهید. اکنون اعمال شــما ممکن است به طور معکوس در 

چشم دیگران محتاطانه و محافظه کارانه به نظر بیاید. 
  دی :

اتصال ماه کامل با سیاره حاکم شما »کیوان« تاکید می کند 
که شــما باید منحصرا روی کارتان تمرکز کنید. اما شما 
همچنین مخفیانه درباره یک ماجراجویی هیجان انگیز 
خیال پردازی می کنید. اما اکنون ایده های رمانتیک خود را درباره سفر 
دور دنیا کنار بگذارید. به جای  اینکه امروز خیال یک سرزمین بیگانه را 
به خاطر دور از دسترس بودن آن کنار بگذارید سعی کنید تا فرهنگ  آن 
را یاد بگیرید؛ غذاهای آنها را امتحان کنید و زبان آنها را نیز یاد بگیرید.

 بهمن :
رابطه متقابل شما با دیگران ممکن است به خاطر ترس 
غیر منصفانه باشد. اگر شما از این می ترسید که شخصی 
سعی کند تا شما را تحت کنترل خودداشته باشد بعد ممکن 
است شما به روشنی انگیزه درست او را متوجه نشوید. با وجود اینکه 
نگرانی های اخیر شما ادامه نخواهد داشت هنوز بهتر است که سئوال های 

ضروری را بپرسید تا هر گونه شک و شبهه ای را از بین ببرید.
 اسفند : 

ماه کامل امروز تضاد کاملی در نشــان بیکران شما ایجاد 
می کنند. حتی اگر شــما باید به عنوان بخشی از »گروه« 
باشــید مجبور هستید که برای آنکه واقعاهستید بایستید. 
اما در این کار افراط نکنید؛ با خودتان صادق باشــید بدون اینکه لازم 
باشــد که بعدا ساکت شوید. شما الان بین اینکه منعطف باشید یا نه در 
تردید هســتید. تمرین کردن میانه رو بودن تاثیر مثبت و مهمی بر روز 

شما خواهد داشت.
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 بندرخمیر از دوره صفویه به بعد که بندر گمبرون، 
بندرعباســی نام گرفت همواره دارای مناسبات 
متعددی با بندرعباس بوده است. نزدیکی دو بندر 
از طریق دریا و خشکی همواره تاثیر زیادی در این 
مراودات داشته است. بندرعباس که در آن زمان 
نام بندرعباسی داشــت از بنادر بین المللی بود و 
می توانســت مرکز صدور کالاهای بندرخمیر به 
مراکز جهانی باشد. در بستر زمان روابط اجتماعی 
سببی و نسبی زیادی بین دو بندر صورت گرفت و 
ازدواج های صورت گرفته بین مردم این دو بندر 
باعث گردید تا آن ها بتوانند مناسبات اجتماعی 

زیادی در بستر زمان داشته باشند.
 بندر ســورو یا شهروی قدیم که صید و صیادی در آن 
تا کنون هم صورت می گیــرد و دارای تعاونی صیادان 
می باشد از گذشته تا کنون مناسبانی با بندرخمیر داشته 
اســت. این بندر در حال حاضر بخشــی از بندرعباس 
کنونی می باشد. اقتصاد دریامحور و محورهای مواصلاتی 
از مهمترین مســائل مهم مناسبات دائمی بین بندرخمیر 
و بندرعباس بوده است. به عبارتی بندرخمیر در مسیر 
جرون قرار داشت. جرون نام قدیمی جزیره هرموز بود 
و جزیره هرموز به ویژه در دروه صفویه و پیش از آن با 
مدیریت ملوک هرموز دارای اقتصاد دریامحور پیشرفته 
ای بود و پل لاتیدان که بر روی رودخانه کل در مســیر 
بندرعباســی به شهرستان کنونی خمیر احداث شده بود، 
نقش محوری در اقتصاد شهرســتان بندرخمیر و مناطق 
اطراف داشت. این پل مسیر تجاری از جزیره هرموز را از 
طریق شهرستان بندرخمیر به تنگ دالان به بستک و لار 
وصل می کرد که می توان به خوبی دریافت که بندرخمیر 
و شهرستان کنونی خمیر در مسیر جرون قرار داشته است. 
این نوشتار که با حمایت های فرهنگی شورای اسلامی 
شهر بندرخمیر و شهردار فرهنگ دوست و پر تلاش این 
شهر جناب آقای مهندس جواد محمودی به رشته تحریر 
در می آید در نظر دارد مناســبات فرهنگی، اقتصادی و 
اجتماعی بندرخمیر در بســتر تاریخ را مورد مداقه قرار 
دهد و نشان دهد که این مناسبات همیشگی بوده است.
بندرخمیر از مسیر دریا و خشکی به بندرعباس ارتباط 
داشت. اگر به مسیر دریایی بندرعباس تا بندر خمیر که در 
حال حاضر تاسیسات زیادی در آن احداث شده است، 
توجه گردد مشخص است که در گذشته به راحتی لنج ها 
و شناورهای چوبی این مسیر را طی نموده و بسیاری از 
معادن بندرخمیر و از جمله معدن گچ آن از طریق لنج ها 
از مســیر دریایی به بندرعباس فرستاده می شده است. 
به تدریج بندرعباس با توجه به مرکز اســتان بودن رشد 
چندین باره نموده و نیاز به مواد معدنی نظیر ســیمان و 

گچ از یکســو و نیروی کار از سوی دیگر پیدا نمود. لذا 
بازار خوبی برای کاربرد معادن بندرخمیر گردید. فروش 
سیمان و گچ بندرخمیر به بندرعباس روز به روز افزایش 
پیدا کرد. تا جایی که بیشــتر ارتباط شرکت های حمل 
و نقــل بندرخمیر با بندرعباس گردید. از ســوی دیگر 
بندرعباس به عنوان مرکز اســتان و ارتباط وسیع و دائم 
با شهرهای سراسر کشــور و استان تامین کننده میوه و 
تره بار بندرخمیر می باشد. البته تره بار بندرخمیر هم از 
طریق شــیراز و هم از طریق بندرعباس تامین می گردد 
و در یک زمان خاصــی بندرخمیر مرکز صدور تره بار 
به کشورهای حوزه جنوبی خلیج فارس نیز بوده است. 
بندرخمیر شهری در حال توسعه می باشد و نزدیکی آن 
به بندرعباس باعث گردیده تا بتواند بیشــتر از امکانات 
مرکز استان استفاده نماید. فرودگاه بین المللی بندرعباس 
نقش مهمی برای بندرخمیر داشــته و دارد. این فرودگاه 
که پروازهای متعدد به داخل و خارج از کشور دارد، هم 
در آمدن گردشــگران با مسیر هوایی از سراسر کشور به 
بندرعباس و از بندرعباس به بندرخمیر تاثیر گذار است 
و هم اساتید و مقامات کشوری که به مناسبت های متعدد 
به بندرخمیر سفر دارند، می توانند با کمترین فاصله خود 
را از سراسر کشور به بندرخمیر برسانند. با درست شدن 
راه شوسه رفت و برگشت از بندرخمیر به بندرعباس و 

پل زدن روی رودخانه کل، تا حدودی از مراودات دریایی 
که در قدیم بین بندرعباس و بندرخمیر وجود داشت کم 
گردید. اما با وجود این ارتباط بین بندرخمیر و اسکله های 
بندرعباس و به ویژه اسکله شهید باهنر بندرعباس همواره 
وجود دارد و معادنی نظیر گچ از این ســکله به سراسر 
دنیا می تواند صادر گردد. با ایجاد اسکله های بزرگ در 
مسیر دریایی بندرعباس به بندرخمیر و ایجاد تاسیسات 
متعدد و قرار گرفتن راه آن و کشتی سازی در این مسیر 
دیگر آن ســاحل قدیمی که لنج هــا طی می کردند، پر 
از تاسیســات دریایی شده است. با وجود این مناسبات 
دریایی بین دو بندر نقش مهمی در اقتصاد بندرخمیر دارد. 
مناسبات آموزشی و فرهنگی نیز همواره بین بندرخمیر و 
بندرعباس وجود داشته و دارد. وجود دانشگاه های متعدد 
در بندرعباس به عنوان مرکز اســتان این امکان را برای 
دانشجویان بندرخمیری به وجود آورده بود که با کمترین 
فاصله ممکن خود را به دانشگاه هرمزگان، دانشگاه آزاد 
و دانشــگاه پیام نور بندرعباس برسانند و ادامه تحصیل 
دهند. در گذشته که در بندرخمیر و سایر شهرهای استان 
هرمزگان دانشــگاه های آزاد، پیام نور و علمی کاربردی 
وجود نداشــت، همه دانشگاه ها در بندرعباس به عنوان 
مرکز اســتان متمرکز بود. فاصله کمتر بندرخمیر نسبت 
به برخی از شهرهای اســتان به بندرعباس، این امکان 

را برای دانشــجویان دختر و پسر بندرخمیری ایجاد می 
کرد که در صورت داشــتن اســتعداد لازم برای ورود به 
دانشگاه و عبور از کنکور برای ادامه تحصیل در مقاطع 
تحصیلی بالاتر دغدغه کمتری داشته باشند. حتی برخی 
از دانش آموزان دبیرستانی بندرخمیر نیز که نیاز به رشته 
های تحصیلی داشته که ممکن بود در بندرخمیر آن زمان 
نباشد، به بندرعباس می رفتند. برخی از اساتید دانشگاه 
های بندرعباس نیز در بســتر زمــان تحصیل کردگان 
بندرخمیر شدند. در حال حاضر نیز اساتید بندرخمیری 
در بندرعباس و ســایر دانشگاه های استان هرمزگان به 
تدریس مشغول هســتند. بنابراین فاصله جغرافیایی و 
نزدیکی بندرخمیر به بندرعباس تاثیر فرهنگی خوبی بر 
دو بندر داشــته است. در حال حاضر بندرخمیر یکی از 
شهرهای یادگیرنده یونسکو بوده و یکی از شهرهای تالابی 
کشور می باشد که هر ساله همایش های متعددی در این 
زمینه برگزار می گردد، لــذا راه های مواصلاتی هوایی 
نقش مهمی در توســعه فرهنگی، اقتصادی و اجتماعی 
بندرخمیر داشــته و دارد. بنابراین فرودگاه بندرعباس و 
ایجاد مسیرهای کمربندی که با کمترین ترافیک مسافران 
می توانند مســیر فرودگاه بندرعباس تا خروجی شهر 
را طی کنند، این امــکان را برای بندرخمیر ایجاد نموده 
است تا به توسعه پایدار خود تداوم دهد. در حال حاضر 

بسیاری از بندرخمیری ها با توجه به زمینه کاری و پیدا 
کردن شغل مورد نظر در زمینه تجارت، کارهای فرهنگی 
و غیره در بندرعباس ساکن هستند. این افراد بندرخمیری 
با توجه به فاصله مکانی اندک، ارتباط مداوم با بندرخمیر 
نیز دارند. لذا بندرعباس بازار کار خوبی برای بندرخمیری 
ها به ویژه در زمینه تجارت نیز هســت. زبان و فرهنگ 
مشترک در هرمزگان از جمله در بندرخمیر و بندرعباس 
ایــن امکان را برای طرفین ایجاد نمــوده که خود را در 
شهرهای همدیگر غریبه محسوب ندارند. اشتراک در نوع 
پوشش و به ویژه پوشش ســنتی بانوان این دو بندر در 
نوع خود جالب می باشد. اشتراکات خوراکی و فرهنگ 
خوراکی آن ها نیز همسانی های متعددی دارد. اما چون 
بندرعباس شهر مهاجر پذیری بوده و از شهرهای متعدد 
در این بندرتاریخی ســاکن هستند در بسیاری از موارد 
شاید نتوان آن اشتراکات پوششی و خوراکی که در سابق 
بین بندرخمیر و بندرعباس وجود داشت، به عینه دید. اما 
در بین جمعیت بومی این دو بندر به وضوح این اشتراکات 
دیده می شــود. سال های متوالی فاصله جغرافیایی بین 
بندرعبــاس و بندرخمیر به دلیل عــدم وجود پل های 
مناسب بر روی رودخانه کل زیاد بود. لوله های ضخیمی 
که برای عبور آب این رودخانه گذاشــته می شد، در اثر 
باران های سیل آسیا از بین رفته و دوباره مسیر بندرخمیر 
به بندرعباس از راه ایسین قرار می گرفت. لذا همچنان که 
رودخانه کل پل تاریخی لاتیدان را که با معماری خاصی 
ساخته شده و در بهترین مکان مسیر رودخانه ساخته شده 
بود، در بســتر زمان تخریب نمود، پل ها و آب نماهای 
دیگر را هم در بســتر زمان از بین برد. با وجود این در 
دوران جدید پل های مستحکمی بر رودخانه کل که مسیر 
بندرعباس به بندرخمیر با فاصله 7۰ کیلومتر می باشد، 
ساخته شد و این اقدام کمک زیادی به مناسبات اقتصادی 
و فرهنگی بین بندرعباس و بندرخمیر نمود. بندرخمیر 
محور مواصلاتــی بندرعباس به غرب هرمزگان نیز می 
باشــد و از سوی دیگر مســیر مواصلاتی بندرعباس به 
بستک، لار و استان فارس نیز از طریق شهرستان خمیر 
است. به نظر می رسد مناســبات اجتماعی، فرهنگی و 
اقتصادی بندرخمیر و بندرعباس در سال های اخیز رو به 
فزونی نهاده است. بندرخمیر با داشتن تالاب خور خوران، 
آبگرم های متعدد و غیره مکان مناسبی برای گردشگران 
بندرعباسی در طول سال می باشد و هر ساله گردشگران 
زیادی از شهر بندرعباس به بندرخمیر با توجه به فاصله 
اندک جغرافیایی ســفر می کنند و می توانند با بازدید از 
مناطق گردشگری شهرســتان بندرخمیر شب به منازل 
خود برگردند. بندرخمیری ها نیز از مناطق گردشگری 
بندرعباس و به ویژه منطقه توریستی گنو بازدید به عمل 
می آورند. در نوشتار آتی تلاش می گردد به گوشه های 
دیگری از مناسبات متعدد بین بندرعباس و بندرخمیر در 

بستر زمان پرداخته شود. 
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گروه خبر // با حضور اعضای هیات مدیره شــرکت 
توســعه خدمات دریایی و بندری بتاء، مدیران ارشد 
بنادر و دریانوردی و اعضای جامعه بندری اســتان 
هرمزگان و شــرکت های همکار و کشــتیرانیها، از 
خدمات صادقانه آقای مهــدی قائم مقامی تقدیر و 
آقای فواد جلیلیان به عنوان مدیرعامل جدید شرکت 

توسعه خدمات دریایی و بندری بتاء معرفی شد.    
به گزارش خبرنگار دریا ، معاون توســعه مدیریت و منابع 
انسانی اداره کل بنادر و دریانوردی هرمزگان دراین مراسم 
توجه به طیف کارگری و ایفای مسئولیت های اجتماعی، 
تعامــات مثال زدنــی با اداره کل و حضــور پررنگ در 
مناســبت های مذهبی و ملی را بخشــی از کارنامه موفق  
مهدی قائم مقامی در ســال های اخیر دانست و افزود: وی 
مدیری با لیاقت، مدبر و با تواضع بودکه برای وی در سمت 

جدید مدیرعاملی شرکت نیز آرزوی موفقیت داریم.
 شرکت بتا یکی از بزرگترین عوامل اجرایی بندر 

شهید رجایی است
محمود صابری با بیان اینکه شــرکت بتاء بعنوان یکی از 
بزرگترین عوامل اجرایی مجتمع بندری شهید رجایی مطرح 
اســت، گفت: در این بندر مهم، کوچکترین قدمی که برای 
تغییر مثبت و حرکت رو به جلو برداشته شود، اثرات بزرگی 
در شکوفایی اقتصاد کشور به دنبال خواهد داشت و باید همه 

با کار جهادگونه از فرصت ها مسئولانه و به نحو احسنت 
اســتفاده کنیم. وی ضمن خوشامد گویی به فواد جلیلیان 
مدیرعامل جدید شرکت بتاء، او را فردی قدیمی و شناخته 
شده در سطح بندر و پرانرژی و جوان معرفی نمود و اضافه 
کرد: همه دوستان از وی به نیکی یاد می کنند و من هر بار 
در کنار این عزیز قرار می گیرم احســاس آرامش می کنم 
و یقین دارم در این شــرکت با جو صمیمی و دوســتانه ی 
شکل گرفته همکاران با لذت بیشتر به وظایف خود عمل 
می کنند. در ادامه این مراســم نیز مهدی قائم مقامی ضمن 
تشــکر از تمام همکاران و  صابری بابت حضور گرمشان 
اظهار داشت: شــرکت بتاء خانه من است و خوشحالم که 
در بین شــما بودم و هیچ گاه خاطرات خوب بجای مانده 
در این مجموعه را فراموش نخواهد شد. مدیرعامل سابق 
شــرکت بتاء با اشاره به اینکه طی این مدت زمینه آشنایی 
هرچه بیشتر با همکاران فراهم شد، افزود: در این چند سال 

که ســکان مدیریتی را در دست گرفتم به دلیل ذات کاری 
سخت در بندر، جوی دوستانه در شرکت بتاء ایجاد کردیم 
و از آنجاییکه بیشتر ساعات زندگی را در کنار هم سپری 
کردیم پرسنل با رفاقت، یکدل و صادقانه و با لذت امورات 
محوله را پیش بردند. وی همچنین انتصاب  فواد جلیلیان 
را تبریک گفت و خاطر نشــان کرد: دوســتی و رفاقت با 
وی از دوران بســیار دور حاصل شد و بسیار خوشحالم 
که ایشــان به جمع ما پیوستند و حال شرکت را با خیالی 
آسوده به فردی تحویل می دهیم که لیاقتش بسیار بالاتر نیز 
هست و بنده نیز همچنان در مسند جدید در خدمت ایشان 
و سایر همکارانم خواهم بود.در بخش دیگری از این مراسم 
نیز فواد جلیلیان مدیرعامل جدید شرکت توسعه خدمات 
دریایی و بندری بتاء، ضمن تشکر از مدیران اداره کل بنادر 
و شــرکت ها بخاطر حضور در این مراسم، از تاش های 
دلسوزانه و شبانه روزی مهدی قائم مقامی بطور ویژه تقدیر 

نمود و اذعان داشــت: قطعا لطف خداوند بود که بار دیگر 
توفیق یافته بعنوان خدمتگذار به خانه خود بازگردم و در 
جوار دوستان قدیمی خاطرات گذشته را مرور نمایم، گرچه 
هم خاطرات خوب همچون کسب نرم های عملیاتی بهینه و 
آماده به کاری بالای تجهیزات بود و هم خاطرات بد مانند 
از دســت دادن عزیزانی که بسیاری از افتخارات را مدیون 

آنها هستیم، داشتیم.
  به  رشــد و تعالی که هدف گذاری شده خواهیم 

رسید
وی با اشاره به اینکه جایگاه ما در بندر شهید رجایی بسیار 
مهم است و این کار ما را سنگین تر می کند و گفت: یکی 
از وظایف ما صیانت و ادامه راه مدبرانه مهدی قائم مقامی 
است که مجموعه را به نحو احسنت رهبری کرد و اینجانب 
طی دیدارهایی که در چند روز گذشته از همکاران با تجربه 
بعنوان گنجینه شرکت داشــتم، یقین دارم به رشد و تعالی 

که برای خود هدف گذاری کرده ایم خواهیم رســید. فواد 
جلیلیان سایه پر مهر سازمان بنادر و دریانوردی را بعنوان 
یکی از نعمت های بزرگی دانســت که طی سالیان گذشته 
به یاری بخش خصوصی آمده اســت و تاکید کرد: حضور 
مدیرانی بمانند آقای دکتر صفایی، کرجی ران و صابری که 
دلسوز، راهنما و از بدنه فعالان بندر بوده اند و خود تجربه 
همکاری با ایشان را داشته ام می تواند جایگاه کنونی بندر 
و شــرکت بتاء را ارتقا دهد و مــا نیز برنامه داریم در ذیل 
این حمایت ها به بهترین شکل ممکن خدمت رسانی کنیم. 
مدیرعامل جدید شرکت توسعه خدمات دریایی و بندری 
بتاء ارتقا شاخص های عملیاتی، اعتباری، تعامل گسترده 
با ســایر شــرکت های درون گروهی و یا پشتیبان بندر و 
خدمت رسانی به مشتریان بین المللی و کشتیرانیها در کنار 
رعایت دو اصل کیفیت و ایمنی را از جمله برنامه های مهم 
شرکت بتاء بعنوان بازوی اجرایی سازمان بنادر برشمرد و 
اضافه کرد: بنا داریم طی یک برنامه کوتاه مدت، میان مدت 
و بلند مدت در کنار ســازمان بنادر و دریانوردی سرمایه 
گذاری هایی را در ادامه این مسیر محقق کنیم و با حرکت 
به سمت استفاده از سیستم های سخت افزاری و نرم افزاری 
مدرن بندری، مســیر صادرات و واردات کالای کشور را 
بیش از پیش هموار نمائیم.گفتنی است، این مراسم با اهدا 
لوح تبریک همکاران شرکت بتاء به  مهدی قائم مقامی بابت 
انتصاب وی به سمت مدیرعاملی شرکت و تقدیم هدایایی  
به همراه اهداء حکم فواد جلیلیان در ســمت مدیرعامل 
شرکت توسعه خدمات دریایی و بندری بتا توسط احمدی 

رئیس هیات مدیره شرکت بتاء ادامه یافت. 
لازم به ذکر اســت، پخش کلیپ هایی از خدمات ارزنده 
مدیران شــرکت بتاء، خواندن پیام تقدیر همکاران توسط  
محمود یعقوبی اپراتور جرثقیــل کانتینری، قرائت دکلمه 
مجری، گرفتن عکس یادگاری و پذیرایی حضار از دیگر 

بخش های این مراسم بود.

مدیرعامل جدید شرکت توسعه خدمات دریایی و بندری بتاء معارفه شد

گروه خبر // بانک ملی در راستای ایفای نقش مسئولیت 
اجتماعی وامور عام المنفعه و در جهت ســلامت جامعه و 
کمک به بیمارستان مرکز طبی کودکان دو دستگاه پمپ 
انفوزیون به ارزش800میلیون ریال را به بیمارستان کودکان 

بندرعباس اهدا کرد.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ طی مراســمی با حضور مدیرامور 
شعب بانک ملی در استان ،رییس بیمارستان کودکان  و جمعی 
از پزشکان ،پرستاران و مدیران بانک ملی استان  ، دو دستگاه 
پمپ انفوزیون اهدایی بانک ملی  ایران به بیمارســتان  کودکان 
بندرعباس   تحویل داده شــد.طی این مراسم عبدالله آبسواران 
ضمن تقدیر از زحمات بی شائبه کادر درمان گفت: بانک ملی  
وظیفه خود می داند در کنار مدافعان سامت و کادر درمان باشد 

وافزود همچنان مصمم هستیم تا با انجام امور خیرخواهانه در 
توسعه و حل  مشکات حوزه بهداشــت و درمان استان  قدم 
برداریم.دکتر ناظمی  ضمن تقدیر از مسئولان بانک ملی استان  
به جهت تحقق اجرای مسؤولیت اجتماعی ، گفت:  امیدوارم با 
همدلی و همیاری کلیه مسوولان بتوانیم گامی بلند در راستای 
سامت اقشار مختلف جامعه و ارتقای نظام سامت در استان 
برداریم.لازم به ذکر است که دستگاه های پمپ سرم یا اینفیوژن 
پمپ)InfuSIon PuMP( وســیله ای است که برای تزریق 
مایعات حســاس مانند مایع بی حسی اپیدورال، تزریق خون 
و یا تزریق داروهای شــیمی با سرعت معین و ایمن و جهت 
جلوگیری  از آسیب به رگ و ایجاد فشار بیش از اندازه استفاده 

میشود.

اهدای تجهیزات پزشکی به بیمارستان کودکان بندرعباس 
توسط بانک ملی هرمزگان 

// معاون درآمدهای سازمان  گروه خبر 
امور مالیاتی کشــور گفت: با همکاری 
مشترک ســازمان امور مالیاتی و بانک 
مرکــزی، کارتخوان های فاقد ســابقه 

مالیاتی به تدریج محدود خواهند شد. 
به گزارش خبرنگار دریا ، محمد مسیحی 
معاون درآمدهای مالیاتی ســازمان امور 
مالیاتی کشــور امروز در حاشیه سفر به 
استان هرمزگان و معارفه رضا آخوندزاده 
به عنوان مدیــرکل امور مالیاتی هرمزگان 
مالیات واحدهای  اظهار داشــت: درباره 
مســکونی خالی به موجب قانون، وزارت 
مســکن و شهرســازی متولی شناسایی 

واحدهای مسکونی خالی است تا سازمان 
امور مالیاتی در چارچوب مقررات وظیفه 

وصول و مطالبه مالیات را بر عهده دارد.
وی درباره نگرانی برخی صاحبان واحدها 
که خالی نبوده اما مشمول مالیات شده اند 
نیز گفت: به مانند دیگر موضوعات مالیاتی، 
این دسته از مودیان مالیاتی نیز می توانند با 
ثبت اعتراض شان در سامانه های مالیاتی و 
ارائه اســناد و مدارک، از ادعایی که دارند 
دفاع کننــد و حتما مدنظر قــرار خواهد 
گرفت. مسیحی با بیان این که ما در اجرای 
قانون مالیات واحدهای مســکونی خالی 
بدنبال این نیستیم که به هر قیمتی مردم را 

به زحمــت بیاندازیم و نگاه وصول درآمد 
را داشته باشیم، خاطرنشان کرد: این قانون 
در بطن و ذات خــود با هدف تنظیم گری 
و تعادل بخشی به موضوع عرضه و تقاضا 
در بازار اجاره مسکن است که امیدواریم 
با شناسایی درست این واحدها در تحقق 
اهداف ایــن قانون و کمترین زحمت را از 

این ناحیه برای مردم داشته باشیم.
معاون درآمدهای مالیاتی ســازمان امور 
مالیاتی کشور همچنین در پاسخ به سوال 
فارس درباره ایــن که چه میزان درآمد از 
این محل پیش بینی شده نیز گفت: هدف 
اصلی ما در اجرای این قانون، درآمد نیست 

و بدنبال تعادل بخشی در بازار هستیم تا 
بازار اجاره مدیریت شود اما برآورد دقیقی 
از درآمدهای آن بدلیل تازه بودن اجرای 

آن نداریم.
از  درباره جلوگیری  همچنین  مســیحی 
فرارهای مالیاتی نیز گفت: آن دســته از 
مودیانی که به سامانه های سازمان مراجعه 
نکرده و یا سامانه فروشگاهی خود را ثبت 
نکرده اند حتما اطاعات خود را ثبت کنند 
تا در ادامه با مشــکل مواجه نشوند. آن 
دسته از کارتخوان هایی که سابقه مالیاتی 
نداشته باشــند به تدریج از سوی بانک 

مرکزی شناسایی و متوقف می شوند.

کارتخوان های فاقد سابقه مالیاتی از سوی بانک مرکزی محدود می شوند 

گروه خبــر // افتخار دیگر براي مربي هرمزگاني در 
تیم ملي والیبال ساحلي ناشنوایان انجام شد. 

 طي حکمي از ســوي فدراسیون ورزشهاي ناشنوایان 
کیوان ســاراني نژاد چهره نام آشــناي والیبال استان 
هرمزگان بنا بر پیشــنهاد رییس انجمن والیبال ساحلي 

کشور ، به سمت کمک مربي تیم ملي در پنجمین اردوي 
آمادگي این تیم منصوب شد.

 کیوان ساراني نژاد داراي کارت مربیگري درجه یک، 
کارت داوري درجه ملي و سابقه حضور ۸ سال در لیگ 
برتر کشــور بعنوان بازیکن أست که با توجه به سوابق 

و تجربه لازم به این سمت در تیم ملي منصوب شدند. 
حضور مربیان هرمزگاني در تیم هاي ملي از نقاط قوت 
ورزش استان مي باشد که بایستي تاش گردد در آینده 

تعداد این مربیان افزایش یابد. 
به گزارش صنعت جنوب،سرمربیگري تیم ملي والیبال 
ساحلي ناشنوایان بعهده فریدون الهامي میباشد که این 
تیم را براي شرکت در بیست و چهارمین دوره المپیک 

ناشنوایان در برزیل آماده مینماید.

طی حکمی از سوی فدراسیون ناشنوایان کشور:

کیوان سارانى نژاد مربى تیم ملى شد

گروه خبر // وزارت بهداشــت، تازه ترین 
وضعیت کرونایی کشور را منتشر کرد. 

بر اساس تازه ترین اعام رنگ بندی کرونایی 
شهرهای مختلف کشور، سه شهر ابوموسی، 
حاجی آبــاد و رودان در وضعیت قرمز این 

بیماری قرار دارند.
بندرعباس، جاسک، بشاگرد، کیش، میناب، 
خمیر، پارســیان، هرمز و بســتک نیز در 

وضعیت نارنجی کرونایی هستند.
قشم، بندرلنگه و سیریک نیز در وضعیت زرد 

بیماری کرونا در هرمزگان قرار دارند.
به گزارش فارس ، بنابر اعام دانشــگاه 
علوم پزشکی هرمزگان، اکنون ۱4۳ بیمار 
کرونایــی در بیمارســتان های هرمزگان 

بستری هستند.

۳ شهر هرمزگان؛ 
همچنان قرمز 

گــروه خبر // معاون توســعه مدیریت و 
منابع وزارت بهداشــت و درمان گفت: 6۰ 
نیروی  تامین  جهــت  اعتبار  میلیارد ریال 
انسانی و ســایر اقدامات لازم در راستای 
مبارزه با پشــه آئدس به دانشــگاه علوم 

پزشکی هرمزگان اختصاص می یابد.
بهروز رحیمی در نشســت با مســئولان 
اســتان هرمزگان، افزود: بر اساس آخرین 
بــرآورد تاکنــون ۳۰ تــا ۳۳ درصد از 
اقدامات مداخله ای در ارتباط با بهســازی 
محیط و آموزش و اطاع رسانی عمومی 
صورت گرفته است و این امر نیازمند یک 
تاش همگانی با همکاری و مشــارکت 
دستگاههای اجرایی و مردم است.وی اضافه 
کرد: کمبود نیروی انســانی آموزش دیده، 
عدم همکاری برخی از دستگاه های دولتی 
در راستای دسترسی کارشناسان بهداشت 
به مکان هایی کــه احتمال آلودگی وجود 
دارد، وجود مهاجران غیر قانونی در استان، 
بهســازی محیط، رفع مشکات کم آبی به 
ویژه در مناطقی که بصورت سیار آبرسانی 
می شــوند و یا از منبع های آب درب باز 
استفاده می کنند، بخشی از مشکات مقابله 

با آئدس است که انتظار می رود با همکاری 
و مســاعدت مدیریت کان استان برطرف 
شود.رحیمی با اشاره به کانون های خطر 
بیماری تب دنگی در کشورهای افغانستان 
و پاکســتان بیان کرد: سه کانون مهم خطر 
در خارج از مرزهای شــرقی وجود دارد 
که محل تردد مهاجرین به کشــور است، 
لازم است شناسنامه جامعی از افرادی که 
به کشور وارد می شــوند داشته باشیم تا 
بتوانیــم در عرصه بین الملل با ذکر آمار و 
اطاعات دقیق کمک بگیریم.معاون توسعه 
و مدیریت منابع وزارت بهداشت و درمان 
خاطرنشان کرد: همزمان با آغاز سال جدید 
و تشکیل ستاد سفرهای نوروزی می توان 
از ظرفیت اطاع رسانی و پایگاه های این 
ستاد در راستای آگاهی بخشی عمومی در 
خصوص بیماریهای واگیر به ویژه مراقبت 
در برابر پشــه آئدس استفاده کرد.رحیمی 
افزود: طرح بسیج هرمزگان یا بندرعباس 
پاکیزه در ایام نوروز فرصت مناسبی برای 
بخش بهداشت و درمان است تا با آموزش 
و اطاع رسانی به رونق بخش گردشگری 
و سامت ساکنان استان و مسافران کمک 

کــرد.وی ضمن قدردانــی از تاش ها و 
حمایت های استاندار هرمزگان در حمایت 
از بخش بهداشــت و درمان گفت: یکی از 
افراد دلســوز و جهادی شخص استاندار 
هرمزگان است که همراه و همگام با بخش 
بهداشت و درمان استان بوده است.رحیمی 
با اشــاره به همکاری وزارت بهداشت در 
خصوص تامین اعتبار مقابله با پشه آئدس 
در هرمــزگان اظهار کرد: 6۰ میلیارد ریال 
اعتبار جهت تامین نیروی انســانی و سایر 
اقدامات لازم در راســتای مبارزه با پشه 
آئدس به دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
اختصاص می یابد.استاندار هرمزگان در این 
دیدار گفت: مجموعه استانداری هرمزگان با 
تمام توان آماده همکاری با بخش بهداشت 
و درمان برای تامین ســامت مردم است.

مهدی دوســتی با تاکید بر اهمیت مقابله با 
پشه آئدس و پیشگیری از بیماریهای ناشی 
از گزش این پشه افزود: از امروز جلسات 
هماهنگــی بصورت ویدئو کنفرانســی با 
فرمانداران و شهرداران شهرهای استان در 
جهت ارزیابی محات، سواحل و بهسازی 
محیط برگزار خواهد شد.وی از شهرهای 

بندرعباس، بندرلنگه و ســیریک بعنوان 
مناطقی که پشه آئدس در آنها کشف شده 
اســت؛ یاد کرد و گفت: این ســه شهر با 
اولویت مورد ارزیابی میدانی قرار خواهد 
گرفت. و اقدامات پیشگیرانه از جمله اعزام 
تیم های بهداشتی به محات جهت بهسازی 
محیط و آموزش همگانی اجرایی خواهد 
شد.همچنین رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان از همکاری سپاه پاسداران استان 
با بخش بهداشت استان جهت تامین نیروی 
انســانی پس از آموزش های لازم جهت 
مقابله با پشــه آئدس خبر داد و گفت: در 
مرحله نخســت 6۰ نفر پس از گذراندن 
دوره کوتــاه مدت در این طرح شــرکت 
خواهند کرد.به گزارش ایسنا ؛دکتر حسین 
فرشیدی ضمن تشکر از مجموعه وزارت 
بهداشت و اســتانداری هرمزگان، برنامه 
مقابله با بیماریهای واگیــر به ویژه کرونا 
ویروس و همچنین مبارزه پشه آئدس را 
یک برنامه ملی دانســت و گفت: اگر در 
هرمزگان نتوانیم جلو افزایش پشه آئدس 
بگیریم سال دیگر شاید این پشه در تهران 

کشف شود.
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گروه خبر // نشســت »بندرعباس و حافظه تاریخی« با 
حضور اســتاد »علی رضایی« از سلسله نشست های 400 
ســالگی بندرعباس با حضور علاقه مندان در مرکز اسناد 

تاریخی شهر بندرعباس برگزار شد. 
علی رضایی در این نشســت با اشــاره به اینکه شهر تاریخی 
بندرعباس یکی از بندرهای بســیار با اهمیت در جهان است، 
افزود: کمتر شهری به شهرت و معروفی بندرعباس در کشورمان 
در ســطح دنیا سراغ داشــته باشیم.این اســتاد زبان و ادبیات 
فارســی با بیان اینکه قدمت بندرعباس باز می گردد به زمانی 
کــه پرتغالی ها از جزیره هرمز رانده می شــوند و به جرون در 
نزدیکی جزیره هرمز می آیند، اضافه کرد: در همان زمان شهر 
جرون به شهر عباسیه یا بندرعباس لقب می گیرد.رضایی با بیان 
اینکه هرمزگان استانی با این همه امکانات و گنجینه فرهنگی و 
کامی چرا باید در حوزه فرهنگی و ضرب المثل ها غریب باشدُ 

به غربت لالایی ها و چیستان های مردم هرمزگان اشاره کرد.وی 
با بیان اینکه این درحالی است که زبان و فرهنگ مردم هرمزگان 
در گویش های مختلف شگفتی ساز است، بر توجه به گویش های 
هرمزگان و جمع آوری میراث های تاراج رفته از فرهنگ و تمدن 
هرمزگان تاکید کرد.مدیرعامل ســازمان فرهنگی، اجتماعی و 
ورزشــی شهرداری بندرعباس در این مراسم گفت: قدمت شهر 
بندرعباس بیشتر از 4۰۰ سال است و بارها مقام معظم رهبری بر 
این موضوع تأکید داشته و رشادت های مردم بندرعباس و استان 
هرمزگان را بازگو کرده اند.به گزارش ایسنا ؛ اسماعیل جهانداری 
با اشــاره به اینکه بندرعباس را باید به نقطه ای روشن در بین 
شهرهای ایران اسامی تبدیل کنیم، خاطرنشان کرد: اجرای چنین 
برنامه هایی و آشنایی مردم با تاریخ و قدمت شهرشان در کنار 
توجه به آیین و سنن مردمان این شهر می تواند سبب مطرح شدن 

نام بندرعباس در سطح بین المللی شود.

نشست »بندرعباس و حافظه تاریخی« برگزار شد


